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Znovuzrodenie

Najväčším zázrakom ľudské-
ho života je narodenie. Narodením 
sa začína nový život – nový život, 
nový zázrak. Je to radosť pre ro-
dičov, starých rodičov, pre celý 
svet. Najväčším prianím všetké-
ho živého je znovuzrodenie fyzic-
ké, ale podmienkou fyzického ob-
novenia je obnovenie duchovné. 
S fyzickým znovuzrodením, omla-
dením sa zaoberá množstvo učení i 
procesov, ale žiadaný výsledok sa 
ešte nikdy nedosiahol. Sú čiastočné 
úspechy, ale vždy sa zistí, že pod-
mienkou fyzického znovuzrodenia je 
vždy znovuzrodenie duchovna. 

Na myšlienku „v niekom ďalej 
žiť” ponúkajú riešenie slová XII. So-
netu od Williama Shakepeara:

„...pýtam sa tvojej krásy, či si raz 
aj na nej Čas tak zhubne zavyčíňa, 
keď sa tak seba zrieka každá z krás 
a zomiera, kým rodí sa zas iná. 
Niet proti kose Času obrany. 
Maj syna však – a to ťa zachráni.”

Duchovné znovuzrodenie, teda 
duchovná obnova je oveľa ľahšia, jej 
čas príde každým rokom. Naša kul-
túra, skúsenosti a viera nás vedú k 
tomu, aby sa to podarilo. 

Vedľa hlavného mesta staroveké-
ho Egypta Téby stojí kostol v Kar-
naku, ktorého chodba leží na výcho-
do-západnej osi kostola. V deň zim-
ného slnovratu smeruje k vychádza-
júcemu Slnku. Kostol začal stavať v 
20. storočí pred n.l. faraón Senusret 
I. a počas dvoch tisícov rokov ne-
spočetné množstvo nových generácií 
faraónov a kňazov sa v deň zimného 
slnovratu  kochalo krásou vychádza-
júceho slnka, zrodenia  nového dňa.

Deň zimného slnovratu je 21. de-
cembra, na severnej pologuli to zna-
mená začiatok astronomickej zimy. V 
tento deň je na severnej pologuli naj-
kratší deň v roku a teda najdlhšia noc. 
V mnohých kultúrach sa so zimným 
slnovratom spájajú rôzne tradície, 
slávnosti, ako sú napr. saturnálie v 
starovekom Ríme,  židovský sviatok 
Chanuka, juhoázijský Dongzhi festi-
val a samotné Vianoce.

Kresťanská cirkev oslavuje štvrtý 
deň po zimnom slnovrate, teda 25. 
decembra, narodenie Mesiáša. Viano-
ce sú teda sviatkom narodenia Ježiš-
ka, avšak mnohí už ani nevedia, čo sa 
v tento deň oslavuje. Bohaté hostiny, 
drahé darčeky a zhon pred sviatkami 
boli charakteristické pre predchádza-
júce roky. V tomto roku, ako i vlani, 
je všetko inak. Lockdown pred Via-
nocami, lockdown po Vianociach. 
Pred sviatkami máme málo času na 
nákupy. Svet sa zmenil. Je čas, aby 
sme sa zmenili i my. Adventné obdo-
bie pred Vianocami venujme tichej 
príprave. Chystajme darčeky, kto-
ré sú skromné, chudobnejšie. Chu-
dobnejšie neznamená krok vzad, ale 
vďaka tomu môžeme hlbšie prežívať 
vianočné sviatky, a tým sa dostať k 
pravej podstate tohto sviatku. Ježiško 
sa narodil v skromnom príbytku v 
maštali, prijali ho jednoduchí pastie-
ri. Katolícka cirkev oslavuje Sviatok 
svätej rodiny v prvú nedeľu po Viano-
ciach, keď rodinu, ktorú tvorí Panna 
Mária, Svätý Jozef a Ježiš, stavia ako 
príklad rodiny pre dnešnú mladú ge-
neráciu.

K Vianociam vám všetkým pra-
jem pokoj, uzmierenie, dobré zdravie, 
veľa síl a úspešné znovuzrodenie!

Ing. Anton Szabó 
primátor mesta
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Zo života ZŠ s MŠ K. Kuffnera

30. a 31. zasadnutie MZ v Sládkovičove 

Nová služba pre občanov nášho mesta

Zberný dvor

Podanie daňového 
priznania

30. zasadnutie Mestského zastupiteľ-
stva v Sládkovičove, ktoré sa malo konať 
27.10.2021 nebolo uznášaniaschopné.

31. zasadnutie Mestského zastupiteľ-
stva v Sládkovičove sa konalo 10.11.2021.

Mestské zastupiteľstvo schválilo:

• Program zasadnutia.
• Zníženie ceny nájmu Vysokej škole Da-

nubius za prenájom budovy za obdobie 
12.10.2020 - 31.03.2021 o 6 270 eur.

• 3. úpravu rozpočtu mesta Sládkovičovo 
na roky 2021-2023 navýšením príjmo-
vej a výdavkovej časti o 113 008 eur.

• Dodatky č. 16 - 20 k Zmluve o nájme 
nebytových priestorov na Termálnom 
kúpalisku Vincov les.

• Prenájom kancelárskych priestorov v 
budove TI Inovatech Sládkovičovo pre 
spoločnosti: pre Vás, s.r.o. a iSiete s.r.o.

Mesto Sládkovičovo, ako správca dane 
v zmysle § 15 ods. 1 zák. č. 563/2009 Z. z. 
o správe daní (daňový poriadok) a o zme-
ne a doplnení niektorých zákonov, upo-
zorňuje občanov, že  do termínu 31.1.2022 
je potrebné podať daňové priznanie k dani 
na rok 2022.

Daňové priznanie je potrebné podať:

1. a/ Za nehnuteľnosti, ktoré daňovník 
v roku 2021 nadobudol  zmluvou, dede-
ním alebo za tie, ktoré skutočne užíva. 

b/  Ak došlo k zmene adresy, priezviska 
alebo trvalého pobytu. 

c/ Tí daňovníci, ktorým zaniklo vlast-
níctvo k nehnuteľnosti majú dodať zá-
nik  daňovej povinnosti.

2.a/ Za psa,  ktorého daňovník nadobudol
v roku 2021 a  je starší ako 6 mesiacov.
b/ Pri zániku daňovej povinnosti,  ak pes 
uhynul alebo sa  stratil. 

Daňovník ktorý vlastní psa a doteraz 
nepodal  priznanie k  dani, je povinný po-
dať dodatočné priznanie k dani.

Ak nebude daňové priznanie podané v 
určenej lehote, správca dane podľa § 15 
ods. 3 zákona  č. 563/2009 Z.z. o správe 
daní (daňový poriadok) v znení neskorších 
predpisov, určí daňovú povinnosť podľa 
pomôcok, ktoré má k dispozícii alebo, kto-
ré si sám zaobstará, pričom v zmysle § 155 
ods. (1) môže daňovníkovi uložiť pokutu.

Tlačivo daňového priznania  ako aj tla-
čivo  zánik daňovej povinnosti si môžete 
vyzdvihnúť na MsÚ odd. daní č. dv. 2 osob-
ne, alebo stiahnuť z webovej stránky mesta.

Gabriela Brunnerová
oddelenie daní MsÚ

• Uzatvorenie zmluvy na prenájom ne-
bytových priestorov v budove polikli-
niky pre - Psychologické poradenstvo a 
vzdelávanie.

• Správu o výchovno-vzdelávacej činnos-
ti za školský rok 2020/2021 Spojenej 
školy, Školská 1087, Sládkovičovo.

• Správu o výchovno-vzdelávacej činnos-
ti za školský rok 2020/2021 Základnej 
školy s materskou školou Sándora Pető-
fiho s VJM.

Mestské zastupiteľstvo neschválilo:

• žiadosť SVB ZUŠKA o opravu prístu-
povej cesty k bytovým domom 

Zápisnica zo zasadnutia je uverejnená 
na www.sladkovicovo.sk.

O tom, že už máme v prevádzke 
bezdrôtovú sieť mestského rozhlasu, ste 
sa dozvedeli v predošlom čísle našich 
novín. Ďalšou novinkou je zriadenie 
telefónneho čísla,  na ktorom si mô-
žete vypočuť posledné hlásenie mest-
ského rozhlasu v prípade, že ste si ho 

Jeseň sme v našej škole odštartovali 
každoročnou Šarkaniádou, ktorú orga-
nizujeme spolu s MO Matice slovenskej 
v Sládkovičove. Počasie nám prialo a nad 
našou školičkou sa prvú októbrovú sobotu 
vznášali rôznofarebné šarkany. Majitelia 
najvyššie lietajúcich boli ocenení drobný-
mi cenami. Nechýbala ani obľúbená súťaž 
o najdlhšiu jablkovú šupku. Ocenili sme aj 
deti a žiakov, ktorí vytvorili krásne domá-
ce šarkany. Sme radi, že sme mohli spolu 
s našimi žiakmi, rodičmi a priateľmi školy 
stráviť toto milé dopoludnie.

V týždni od 27. septembra do 8. ok-
tóbra prebiehala na našej škole kampaň 

DO ŠKOLY NA BICYKLI. Sme radi, že 
sa opäť školský dvor zaplnil bicyklami, 
kolobežkami a korčuľami. Okrem toho 
sme pripravili aj zaujímavé novinky. Žiac-
ky parlament spolu s reportérmi z Kuff-
neráčika sa rozhodli obmedziť rannú pre-
mávku pred školou zaujímavou akciou. 
Každé ráno čakali v uliciach mesta na 
hlavných prechodoch pre chodcov mlad-
ších spolužiakov, kde ich prevzali od ro-
dičov a odprevadili do školy. Chceme sa 
poďakovať Mestskej polícii Sládkovičovo 
za spoluprácu, učiteľom, ako aj rodičom, 
ktorí podporili našich žiakov v tejto za-
ujímavej aktivite. V rámci kampane sme 

Otváracie hodiny platné od 1.11.2021:

Po - Pi:      7.00 h - 15.00 h
So:             7.00 h - 12.00 h

z rôznych dôvodov nestihli vypočuť. 
Novozriadené telefónne číslo na vypo-
čutie hlásenia mestského rozhlasu je 
0911 563 661.

Ing.Gábor Krommer, 
prednosta MsÚ

Oznamujeme občanom, že v dňoch 
24. - 25.12.2021 bude zberný dvor 
zatvorený.

Technické služby Sládkovičovo
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pozvali aj pána J. Németha, aktívneho 
dôchodcu, pána poslanca B. Brunnera so 
synmi a nášho žiaka Rudka Večerku. Spo-
ločne spojili sily, aby mladším žiakom z 
1.stupňa ukázali, ako opraviť defekt na 
kolese a urobiť základnú údržbu. Ďakuje-
me, že aj vďaka nim sa mohli žiaci naučiť, 
ako sa starať o bicykle.

Známa ľudová múdrosť hovorí: „Kaž-
dý deň jablko, od lekára ďaleko.“ Aj pre-
to si každý rok  21. októbra pripomíname 
Deň jablka, známy aj ako Deň pôvodných 
odrôd jabĺk. Celý deň prebiehali na škole 
rôzne aktivity spojené s týmto obľúbe-
ným ovocím. Žiaci aj učitelia sa obliekli 
do farieb jabĺk a zapojili sa do súťaže 
o najväčšie, najmenšie a najzaujímavej-
šie jablko. Tento rok mala porota naozaj 
ťažkú úlohu, lebo o jablká rôznych tva-
rov a veľkostí nebola núdza. Okrem toho 
naši piataci spolu s pánom J. Némethom 
a členmi MO Slovenského zväzu záhrad-
károv Sládkovičovo zasadili v areáli školy 
ďalší ovocný stromček - hrušku. Chceme 
sa im poďakovať za príjemné stretnutie 
a darovanie stromčeka.

Október patrí aj úcte k starším. Ani 
tento rok sme sa nenechali odradiť ne-
priaznivou pandemickou situáciou. Pani 
vychovávateľky so žiakmi z ŠKD zreali-
zovali videohovory s dôchodcami z Anto-
nius senior centra Sládkovičovo. V rámci 
tohto online stretnutia prečítali babičky 
deťom rozprávky a ony im z vďačnosti 
zarecitovali a zaspievali milé básničky 
a pesničky. Ďakujeme všetkým, ktorí zor-
ganizovali toto online stretnutie a tešíme 
sa na ďalšie spoločné aktivity.

Tento rok sa naša škola opäť zapojila 
do zbierky Sladká pomoc, ktorej výnos 
bol určený pre deti a mládež z najchudob-
nejších krajín sveta. Aj takýmto spôsobom 
sa snažíme viesť našich žiakov k solidari-
te a spolupatričnosti k iným ľuďom.

Ďalšou obľúbenou školskou akciou je 
Zóna bez peňazí, v rámci ktorej žiaci pri-
niesli z domu rôzne nepotrebné veci, ktoré 
však potešia iných a zároveň sme podpori-
li recykláciu a odľahčili našu planétu.

Traja zástupcovia deviatakov do-
stali pozvanie na Malokarpatskú misiu 
v Pezinku, ako odmenu za aktívnu účasť 
v OPEN III výzve Mladí reportéri. V rám-
ci tejto misie spracovávali témy ohľadne 
množstva odpadov, ktoré vznikajú počas 
sviatku Pamiatky všetkých zosnulých, ako 
aj téme nežnej mobility. Veríme, že získa-
né skúsenosti im pomôžu v ďalších repor-
térskych aktivitách.

Na našej škole sme rozbehli projekt 
školských podcastov. Pracovný názov ne-
sie podKKasty. Naši Mladí reportéri zapo-
ja do svojich rozhovorov učiteľov, pričom 
otázky sa budú týkať ich školských čias, 
začiatkov v učiteľstve, ale aj pôsobenia na 
našej škole. Prvým hosťom bola pani ria-
diteľka PaedDr. Slávka Kramárová. Pod-
KKasty si budú môcť poslucháči vypočuť 
na rôznych platformách, prvou z nich je 
Spotify (názov Kuffcast), ale aj na škol-
skom youtube kanále.

Z histórie vieme, že 11. novembra 
1918 o 11-tej hodine zaznela posledná sal-
va pri podpise prímeria vo francúzskom 
Compiègne, čím sa skončila prvá sveto-
vá vojna, ktorá trvala viac ako štyri roky. 
Preto je tento deň vyhlásený ako Deň voj-
nových veteránov alebo aj ako Deň červe-
ných makov. Pri tejto príležitosti žiaci 2.A 
a 3.B triedy dali červené maky k pomníku 
obetiam 1. svetovej vojny v Sládkovičo-
ve, čím si uctili ich pamiatku.

Úspechy našich žiakov

Školský rok sa nám rozbehol a sme 
veľmi radi, že už na jeho začiatku sa po-
darilo našim žiakom dosiahnuť úspechy 
v rôznych súťažiach. 

Žiaci druhého stupňa sa v rámci an-
glického jazyka zapojili do jazykového 
Wocabee šampionátu. Ide o tretí ročník 
súťaže v učení slovíčok cudzieho jazyka, 
v ktorom medzi sebou súperia žiaci a štu-
denti všetkých cudzích jazykov od základ-
ných škôl až po gymnáziá, a to nielen na 
Slovensku, ale aj v susednej Českej repub-
like. Šampionát prebieha výhradne online, 
v inovatívnej aplikácii na učenie cudzích 
slovíčok s názvom WocaBee. Celkovo sa 
do súťaže zapojilo takmer 60 000 žiakov. 
V našom okrese sa najusilovnejšími žiak-
mi stali naši piataci, ktorí v súťažnom ob-
dobí 20.- 29. októbra 2021 nahrali denne 
v priemere 1788 bodov (tzv. WocaPoints) 
na žiaka. Vďaka tomu skvelému výkonu 
sa stali okresnými WocaBee šampiónmi 
a zaslúžene postúpili do krajského kola, 
kde získali pekné 2. miesto.

1.miesto v okresnom kole Technickej 
olympiády v kategórii B získal náš žiak 
Eliáš K. Olympiáda preverila jeho teore-
tické vedomosti, zručnosti v čítaní tech-
nických výkresov a znalosti technologic-
kých postupov výroby. Tešíme sa z jeho 
úspechu a držíme palce v krajskom kole.

Zastúpenie sme mali aj v okresnom 
kole olympiády v SJL, v ktorom sa Lukáš 
M. stal úspešným riešiteľom.

Sme radi, že aj napriek obmedzeniam 
v športových súťažiach získali naši žiaci 
na majstrovstvách okresu v stolnom tenise 
družstiev ZŠ pekné 2. miesto. Našim špor-
tovcom srdečne blahoželáme.

Aj tento školský rok sme sa rozhodli 
pokračovať v organizovaní súťaže vo vý-
tvarnej tvorivosti detí tentokrát na tému 
„Rozprávková krajina“. Bolo nesmierne 
ťažké vybrať najkrajšie výkresy, nakoľko 
sa deti veľmi snažili a vytvorili krásne die-
la. Víťazi jednotlivých kategórii obdržali 
ceny na ďalšie výtvarné tvorenie a všetci 
zúčastnení sladkosť. 

vedenie školy
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Nový krúžok na ZŠ Sándora Petőfiho s VJM

V živote každej školy je dôležité, aby 
sa jej žiaci cítili príjemne nielen za múr-
mi školy, ale aj vo vonkajších priestoroch, 
aby strávili hodnotný čas so svojimi uči-
teľmi, vedúcimi. Priestorom takýchto 
stretnutí je krúžková činnosť. Aj v tomto 
školskom roku si žiaci prvého a druhého 
stupňa mohli vybrať od pondelka do piat-
ka z množstva príležitostí. V tomto roku 
sa na zoznam dostal i krúžok, ktorého 
dňom je sobota. Avšak kedy má ísť človek 
do prírody, keď nie v sobotu?

Zvedavo sme čakali na odozvu či od 
žiakov alebo od rodičov. Zoznam nás prí-
jemne prekvapil, pretože 21 žiakov čaka-
lo s nadšením na prvé stretnutie, ktoré sa 
uskutočnilo jeden pondelkový deň. Naj-
prv si všetci mysleli, že keď ide o turis-
tický krúžok pôjde sa do Tatier, ale však 
deti mávajú ešte veľké sny. Prvé stretnutie 
sme vyhodnotili pozitívne, pretože cieľom 
krúžku je presne to, aby sa žiaci učili i vo 
voľný deň, aby spoznávali, objavovali, 
pozorovali prírodu, zrúcaniny hradov, bu-
dovy, rieky, mosty, jazerá. 

Aby navštívili pamätihodnosti Sloven-
ska, vypočuli si ich históriu, aby si hľada-
li, prečítali  informácie o zaujímavostiach 
a aby strávili hodnotný čas v prírode.

29. októbra 2021 sme sa vybrali na 
našu prvú túru, ktorá viedla do susednej 
obce, do Malej Mače. Pred školou čakalo 
na čas odchodu deväť nadšených žiakov. 
V skratke sme si zopakovali už prebra-
té pravidlá a o 9.00 hodine sme vyrazili 
k nášmu cieľu. Počasie nám prialo, iba 
slabý vietor sa s nami pohrával a ukázal 
svoju silu už krásnym žltým listom. Po za-
nechaní okolia školy sme sa popri starom 
mlyne dostali na miestny cintorín, kde 
sme sa zastavili pri pamätnej stene, kto-
rá bola postavená na pamiatku všetkých, 
ktorí neodpočívajú v rodnej zemi. Po krát-
kych informáciách túra pokračovala cez 
Dánoš do Malej Mače, presnejšie k chrá-
nenému vtáčiemu územiu. Pani riaditeľka 
nám ozrejmila dôležitosť dodržiavania 

pravidiel na chránených územiach, a do-
zvedeli sme sa i o tom, aké vzácne druhy 
vtákov hniezdia na tomto území. Odtiaľto 
bol už iba na skok cieľ našej túry, Malá 
Mača. Najprv sme sa zastavili na moste 
cez Dudváh, potom sme zabočili doľava, 
aby sme sa dostali k jazeru. Deti mali veľ-
kú radosť z toho, že si mohli umyť ruky 
vo vode, avšak poznamenali, že „vo vode 
cítiť ryby“. Spod lístia vykúkali hríby, 
poludňajšie slnko hladkalo naše tváre. 
„Dokonalé!“ – mysleli sme si, avšak vte-
dy sme ešte ani netušili, že to najlepšie na 
nás iba čaká. Putujúc do centra obce sme 
videli Námestie hrdinov. Toto námestie 
je hodným miestom pre velikánov obce 
a históriu. Pri obecnom úrade sme si na 
chvíľku oddýchli, pretože každý bol hlad-
ný, smädný a unavený. Ale samotný od-
dych netrval dlho, pretože naši malí turisti 
objavili novučičké fitnessové zariadenie, 
ktoré bolo nesmierne lákavé. Každý ho 
chcel vyskúšať, predbiehali sa, rôznymi 
fintami sa k nemu skúšali dostať a zane-
chajúc i svoje veci si dokazovali navzájom 

svoju silu, šikovnosť. 
Po hre a zábave viedla naša cesta ku 

kostolu Svätej Margity, kde nás už čakal 
ujo Ferenc Varga, ktorý nám s láskou po-
rozprával o histórii kostola. Vďaka ujovi 
Mihályovi Somogyimu sme si mohli po-
zrieť i interiér kostola, kde sa práve vyko-
návajú rekonštrukčné práce. Po hodnotnej 
a poučnej prednáške nás ujo Ferenc obda-
roval svojimi knihami, ktoré si deti s ra-
dosťou brali domov. Tu by sme sa chceli 
poďakovať pánovi Ferencovi Vargovi, že 
si pre nás našiel čas a som si istá, že v jeho 
knihách si budú deti rady listovať v kruhu 
svojej rodiny.

Od kostola sme sa pobrali smerom 
k centru obce, potom cez les sme sa popri 
Dudváhu dostali k ceste, odkiaľ už naše 
kroky smerovali rovno domov. Ku škole 
sme sa vrátili o 14.30. Vrátili sme sa síce 
unavení, ale plní zážitkov a poznatkov. 

Na dedine a na škole sa správy šíria 

veľmi rýchlo. Deti veselo rozprávali spo-
lužiakom a učiteľom o stave na krokome-
roch, o únave a o svojom tajnom prianí: 
vidieť z dostatočnej diaľky  ozajstného 
medveďa. Možno i vďaka tomu, sa na 
našu nasledujúcu túru prihlásili i ďalší. 
Naším cieľom  bol 17. novembra Nový 
Dvor. Časť trasy už bola známa, pretože 
sme sa vybrali smerom na Malú Maču. 
Popri potoku Gidra smerujúc k piesoč-
ným dunám sme sa krok za krokom dosta-
li bližšie k svojmu cieľu. Počas cesty sme 
ochutnali šípky a skonštatovali sme, že 
majú drobné, chlpaté jadierka. S medve-
ďom sme sa našťastie nestretli, ale srniek 
bolo neúrekom. Stopy zvierat na mokrých 
poľných cestách boli ozajstným zážitkom 
pre našich malých milovníkov zvierat. Do 
Nového Dvora sme dorazili na poludnie. 
Miestne ihrisko sa na chvíľku premenilo 
na malú reštauráciu, pretože sa objavili 
rožky so salámou, žemle s maslom a vôňa 
teplého čaju nás zaviedla v tento jesenný 
deň do ovocného sadu. 

Deti sa v blízkom lese naučili, ako sa 
dá jednoduchým meracím pásmom zme-
rať vek stromu. Počas prechádzky popri 
vyrúbaných stromoch poznamenali, že 
podľa ich vedomostí za každý vyrúbaný 
strom musí byť zasadený nový. Na spia-
točnej ceste naši nováčikovia udávali také 
tempo, ktoré aj nás prekvapilo. Nedalo 
im, aby len tak prešli popri poľovníc-
kom posede, tak tí odvážnejší si pozreli 
okolitú prírodu i z výšky. Vďaka Tomi-
ho ďalekohľadu sme dovideli do Malej 
Mače a Sládkovičova. Vďaka ovociu a 
rožkom nabalených v taškách, sme nabra-
li novú silu a vrátili sme sa domov. Naši 
veselo štebotajúci turisti sa ku škole vrá-
tili o druhej hodine, kde už na nich čakali 
mamičky. Po 16 kilometrovej túre už plá-
novali  ďalšie aktivity toho dňa. Darmo, 
oni majú ešte na všetko veľa energie a my 
sme na nich hrdí, že úspešne absolvovali 
obidve túry.

 
Mgr.Krisztina Heczog
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Záhradkári v Trenčíne Dva v jednom

Opäť pribudol jeden strom

Vo štvrtok 21.10.2021, na Deň jabl-
ka sme členovia výboru Slovenského 
zväzu záhradkárov spolu s vedením ZŠ 
Karola Kuffnera uskutočnili v poradí 
už tretí ročník výsadby ovocného stro-
mu. Tentokrát padol výber na hrušku a 
to konkrétne Williamsovu maslovku. 
Za krásneho počasia sme spoločne so 
žiakmi prvého a piateho ročníka s vý-
kladom o postupe a zásadách výsadby 
úspešne hrušku zasadili. Ďakujeme ve-
deniu školy, že má záujem a podporuje 
rozširovanie vedomostí u žiakov aj v 
tejto oblasti, a nám, záhradkárom dáva 
možnosť odovzdávať svoje vedomosti 
a skúsenosti našej mladej generácii, čo 
sa v budúcnosti môže pozitívne prejaviť 
vo vzťahu k prírode, pestovaniu ovocia 
a zeleniny. Ďakujeme.
     
   Ján Németh 
  predseda SZZ Sládkovičovo

Dňa 8.10.2021 sme my, sládkovi-
čovskí záhradkári a sympatizanti navští-
vili výstavu ,,Jeseň v záhrade˝ a súťaž o 
Najkrajšie jablko roka 2021 v Expoaréne 
Trenčín. Aj keď s expozíciou ovocia a 
súťažnými vzorkami sme boli spokojní, 
je vidieť že máme veľa šikovných pes-
tovateľov a ovocinárov, no veľkým, ne-
milým prekvapením pre nás bola nízka 
účasť predajných stánkov záhradkárskych 
potrieb ako aj ponuka gastronomických 
špecialít, dokonca jediná reštaurácia v 
areáli bola mimo prevádzky. Našťastie 
tieto nedostatky nám vykompenzovalo 
krásne počasie, ktoré sme si po prehliadke 
výstavy naplno užívali návštevou mesta 
a obchodného domu Max, kde sme sa po 
kontrole covid pasov výborne naobedova-
li a posedeli sme si pri kávičke. Čo sa týka 

umiestnenia, Jablkom roka sa stala odro-
da ROHO 3615 / PINOVA /, pestovateľ 
Plantex Veselé pri Piešťanoch, 2.miesto 
získala odroda SMERALDA, pestovateľ 
Dunaj Fruits.r.o. Veľké Úľany, 3. miesto 
získala odroda GOLDEN DELÍCIOUS, 
pestovateľ Danubius Frukt spol. s.r.o. 
Dunajská Lužná. Dúfame, že ďalší roč-
ník, ročník 2022 už bude bez Covid ob-
medzení a výstava nadobudne charakter 
ako v predchádzajúcich, bezcovidových 
rokoch. Ďakujem účastníkom zájazdu za 
disciplinovanosť a dochvíľnosť a p.Máz-
sarovi, vodičovi autobusu firmy Fermo za 
pohodlnú a bezpečnú jazdu.

Ján Németh 
  predseda SZZ Sládkovičovo

Vážení občania! Čas nám plynie ne-
úprosne rýchlo, rok 2021 sa nám chýli 
ku koncu, preto mi dovoľte poďakovať 
sa vám, všetkým členom KLUBU SE-
NIOROV Sládkovičovo, ako aj všet-
kým členom SLOVENSKÉHO ZVÄ-
ZU ZÁHRADKÁROV Sládkovičovo 
za vaše členstvo a aktívnu účasť pri 
plnení plánovaných úloh. 

Dovoľte mi poďakovať sa všetkým 
sponzorom, ktorí svojimi či už finanč-
nými, vecnými darmi alebo osobnou 
angažovanosťou podporili naše organi-
zácie a prispeli k zhodnoteniu jednotli-
vých akcií a podujatí. 

Celý rok 2021 sa niesol v znamení 
pandémie a bolo veľmi ťažké plánovať 
a predvídať, ktoré úlohy sa nám poda-
rí splniť a ktoré nie. Preto, ak dovolíte, 
chcel by som vám všetkým občanom 
a ľudom dobrej vôle k nadchádzajúcim 
najkrajším sviatkom roka  popriať krás-
ne, pohodové, nikým a ničím neruše-
né VIANOČNÉ SVIATKY prežité  v 
zdraví v kruhu najbližších.  V novom 
roku 2022 v prvom rade prajem pevné 
a stále zdravie, šťastie, rodinnú poho-
du a veľa osobných ako aj pracovných 
úspechov.

     
  Ján Németh 

vedúci Klubu seniorov Sládkovičovo
a predseda Slovenského zväzu 

záhradkárov
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Ako sa budú zálohovať jednorazové obaly od nápojov od nového roka?

Určite ste už zaregistrovali, že od 
1.1.2022 budú zálohované niektoré druhy 
obalov z nápojov. Viete, ktorých obalov 
presne sa to bude týkať?

Zálohovať sa budú jednorazové 
obaly na nápoje z plastu (PET, HDPE 
a PP) a kovu, teda plechovky s ob-
jemom od 0,1 do 3 l. Pôjde o obaly 
od sýtených a nesýtených sladených 
nápojov, minerálnych a pramenitých 
vôd, dojčenských vôd, ochutených vôd, 
ovocných štiav, nektárov, ľadových čajov 
a káv, ale bez obsahu mlieka, športových 
a energetických nápojov, piva, cideru, 
radleru a ovocného vína. Zálohovanie sa 
nebude týkať obalov od mlieka, mliečnych 
nápojov, rastlinných mliek, sirupov, 
tvrdého alkoholu, a nápojov balených 
v tetrapaku.

Zálohovateľné fľaše spoznáte podľa 
písmena “Z“ v kruhu zo šípok a nápisu 
„zálohované“. Toto logo nájdete v blíz-
kosti čiarového (EAN) kódu.

Za jednu vratnú fľašu zaplatíte pri 
kúpe nápoja 0,15 € bez ohľadu na to, či 
pôjde o plastovú fľašu, alebo plechovku. 
Zaplatený záloh dostanete späť, keď oba-
ly od nápojov vrátite, tak ako sme na to 
zvyknutí aj teraz, v prípade sklenených 
fliaš.

Nezabudnite, že zálohované obaly sa 
budú vracať prázdne, nekontaminované 
a nestlačené vrátane vrchnákov a etikety, 
pričom je dôležité dbať na to, aby čiarový 
kód zostal čitateľný.

Fľaše a plechovky bude možné vrátiť 
na akékoľvek označené odberné miesto 
bez ohľadu na to, kde boli zakúpené. 
Spôsob odberu nápojových obalov bude 
buď prostredníctvom automatu na odber 
obalov, alebo formou ručného odberu per-
sonálom prevádzky. Odberné miesta na 
výkup takýchto obalov nájdete v každom 
väčšom obchode s potravinami a nápojmi, 
nakoľko predajne s predajnou plochou 
väčšou ako 300 m2 sú povinné takéto oba-
ly vykupovať. Prevádzky s menšou pre-
dajnou plochou sa budú môcť zapojiť do 
systému zálohovania obalov dobrovoľne.

Do konca júna 2022 budú v obehu ešte 
aj staré, nevratné fľaše bez označenia, tie 
však nebudú zálohovateľné. Záloh sa bude 
vyplácať iba za tie fľaše, za ktoré zákaz-

ník skutočne aj zaplatil. Takže nateraz je 
zbytočne si ich doma zhromažďovať za 
účelom ich neskoršieho výkupu.

Vyzbierané plastové fľaše a plechov-
ky sa prepravia do triediacich stredísk, 
kde budú roztriedené podľa materiálu 
a farieb a následne poputujú na spracova-
nie, pričom takto zrecyklovaný materiál 
môže poslúžiť na výrobu nových obalov. 

Nutné je poznamenať, že do nádob ur-
čených na plast naďalej budú patriť ostat-
né druhy plastových obalov, ako napríklad 
plastové fľaše od mlieka, octu, drogérie 
a kozmetiky, tetrapaky, obaly od pochutín, 
plastové tašky, vrecká, fólie, ale aj konzer-
vy, a pod.

Slovensko sa zaviazalo zvýšiť do roku 
2025 mieru vyzbieraného nápojového 
obalu zo 60 % na 90 %. Takisto aj po-
diel recyklovaného materiálu pri výrobe 
nových plastových fliaš má stúpnuť. Zá-
lohovaním a opätovnou recykláciou plas-
tových fliaš a plechoviek klesnú obciam 
náklady spojené s upratovaním verejných 
priestorov od takýchto odpadkov, ušetrí sa 
energia potrebná na výrobu nových oba-
lov, klesnú s ním spojené emisie skleníko-
vých plynov a takisto sa šetria aj prírodné 
zdroje. V neposlednom rade aj príroda si 
vydýchne od množstva voľne pohodených 
obalov od nápojov, ktoré často znečisťujú 
vodné toky, lemujú cesty, či ich nachádza-
me voľne pohodené v prírode.

Erika Pappová
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Úspešná gymnastka

Sabinku Križanovú dobre poznajú 
jej spolužiaci z 5. B základnej školy, ale 
mohli ste ju stretnúť na mestskom úrade, 
kde už ako škôlkarka recitovala na svad-
bách a uvítaniach nových občanov do 
života. Vidieť ju môžete na koncertoch 
ZUŠ a v školských kultúrnych progra-
moch a najnovšie ju môžete vidieť aj 
na žinenke v športových halách na sú-
ťažiach v modernej gymnastike. Hoci 
trénuje iba dva roky, zožala už  veľké 
úspechy aj na medzinárodnej úrovni a 
tak sme ju oslovili, aby čitateľom poroz-
právala o svojich športových zážitkoch.

Sabinka, kedy si sa začala venovať mo-
dernej gymnastike a kde trénuješ?

Už dva roky trénujem v športovom 
centre v galantskej Arkádii. Začala som 
trénovať ako osemročná, čo je trochu 
neskoro, ale veľmi rýchlo som sa učila a 
tak som všetko dobehla. Trénovať začí-
najú niektoré dievčatá už od škôlky, ale 
dá sa začať aj neskôr.

Kto je tvojou trénerkou?
Trénuje nás Tereza Tóthová, ktorá 

sa kedysi venovala voltížnej akrobacii a 
dnes vychováva malé  gymnastky.Už na 
prvom tréningu si ma všimla a zaradila 
ma do skupiny reprezentantiek. 

Ako často trénujete?
Týždenne máme tri alebo štyri tré-

ningy.

Kedy si sa zúčastnila prvej súťaže ?
Veľmi skoro, asi po polroku trénova-

nia som bola na prvej súťaži ako členka 
skupinovej formácie a teraz už rok súťa-
žím ako  jednotlivec v kategórii od 9 do 
11 rokov.

Aké boli doposiaľ tvoje najväčšie špor-
tové úspechy?

Tento rok som sa zúčastnila na Maj-
strovstvách Slovenska, kde som získala 
1.miesto, neskôr na postupovej súťaži v 
Piešťanoch som tiež získala 1.miesto.  
Tam som za svoju zostavu získala 65 
bodov zo 70  možných a tým som si vy-
bojovala postup na Majstrovstvá Euró-
py. Pôvodne sa mali konať v Budapešti, 
ale pre Covid sa presunuli do Levíc v 
termíne od  12.‒14. novembra 2021.

Športovci z akých krajín sa majstrov-
stiev zúčastnili, aký výsledok si dosiah-
la a akú skladbu si predviedla?

Boli tam dievčatá a aj niekoľko 
chlapcov zo Slovenska, Česka, Maďar-
ska a Poľska. Konkurencia bola naozaj 
veľká a súťaž rozložená do troch dní 
bola veľmi náročná. Vo svojej kategórii 
gymnastických výrazových tancov som 
obsadila tretie miesto, čo bol pre mňa, 
pre moju trénerku i rodičov, ktorí ma 
sprevádzali veľmi príjemné prekvape-
nie. Mala som úplne novú  zostavu, kto-
rá sa porotcom páčila. V mojej skladbe 
You raise me up boli aj akrobatické prv-
ky, kde som prvý krát skočila dvojitého 
flika. 

Srdečne ti gratulujeme k veľkému 
športovému úspechu, ktorým medaila 
z majstrovstiev Európy je, ale povedz 
nám, ako pokračuješ v tréningu a na 

Ocenenie pre Tibora Srejnera

V dňoch 18-21. novembra sa v Mol-
dave nad Bodvou a Jasove konal XXII. 
ročník festivalu amatérskych divadel-
ných súborov - Egressy Béni Országos 
Színjátszó Fesztivál. Na slávnostnom 
otvorení v Jasove i tento rok odovzda-
li cenu Béni Egressyho, ktorú založila 
Oblastná organizácia Csemadoku v 
Košiciach-okolí. Cenou sa každoroč-
ne oceňujú herci, režiséri, organizáto-
ri i pedagógovia činní v maďarskom 
amatérskom divadelnom hnutí na Slo-
vensku. Tento rok bola cenou ocenená 
dlhoročná práca Tibora Srejnera, vedú-
ceho divadelného súboru Hahota. Cenu 
prevzala rodina oceneného. Tiborovi 
srdečne gratulujeme a ďakujeme mu za 
činnosť, ktorú už desaťročia vykonáva 
v prospech našej komunity. Prajeme mu 
veľa zdravia a ešte mnoho úspešných 
divadelných predstavení. 

Mária Szabóová

aké preteky sa chystáš?
Trénujem stále veľmi intenzívne a 

od januára nám začína nová súťažná 
sezóna. Pripravujem aj novú zostavu, 
lebo od budúceho roka chcem súťažiť aj 
v akrobatickej kategórii, kde je už veľa 
akrobatických prvkov, ktoré musím do-
konale zvládnuť.  

Zostáva ti čas na nejaké záľuby okrem 
trénovania gymnastiky? 

Navštevujem ZUŠ, odbor klavír, 
spev a výtvarný odbor. Veľmi rada čí-
tam a vo voľnom čase sa venujem moj-
im dvom psom. 

Čo sa ti na modernej gymnastike páči a 
kto ťa najviac podporuje?

Teší ma, keď sa naučím nejaký nový 
akrobatický prvok, páči sa mi nácvik i 
súťaže . Najviac ma podporujú rodičia, 
vozia ma na tréningy a na súťaže, ma-
minka mi robí účes a mejkap, lebo po-
rotcovia hodnotia všetko, aký máte dres, 
účes, hudbu, dĺžku hudby, presnosť po-
hybov a celkový estetický dojem. 

Ďakujeme za rozhovor a prajeme 
našej momentálne určite najúspešnejšej 
športovkyni veľa úspechov a radosti zo 
športu.

Eva Sudová
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Vianoce u nás...

Aj u nás v Antonius senior 
centre to žije vianočnou atmo-
sférou. Už od konca novembra 
sa pomaly pripravujeme na tie-
to sviatky.

Dni sú kratšie, sychravej-
šie. Klienti veľmi pozorne 
sledujú a prežívajú zmenu 
ročného obdobia. Zapájajú sa 
do zazimovania nášho ,,kúska 
prírody“, rozlúčili sa s muškát-
mi na oknách, balkónoch a sta-
točne zápasili s nezbedným 
lístím poletujúcim v studenom 
vetre... a potom v teple pri po-
obednej kávičke živo diskutu-
jú, zdobia stromčeky, pečú me-
dovníčky, v pozadí znejú tóny 
vianočných piesní. Spomínajú 
na svojich blízkych, svoje ro-
diny a  nechýbajú rozhovory 
o tradíciách týchto sviatkov.

Vianoce sú i časom bilan-
covania. Rok 2021 bol pre nás 
rokom podnetným, lepšie sme 
sa spoznali, väčšina z nás pre-
hodnotila svoje priority a záro-
veň sme si uvedomili akú silu a 
dôležitú úlohu v našom živote 

má najmä zdravie, súdržnosť a 
tolerancia.  

Každodenne sa stretáva-
me, zažívame a riešime  malé 
i väčšie radosti ale aj starosti 
našej veľkej rodiny. Pod slo-
vom ,,naša rodina“ tu mys-
líme spolužitie viac ako  70 
klientov a 45 členný kolektív 
zamestnancov. Naším posla-
ním je starostlivosť o klientov 
a ochrana ich telesného i du-
ševného zdravia.

Napriek tomu, že sú  sprís-
nené opatrenia a klientov ne-
môžu navštíviť ich najbližší, 
Mikuláš, anjel a čert si k nim 
cestu našiel. Prekvapil ich, 
keď si pochutnávali na sláv-
nostnom obede z diviny. Mi-
kuláš nešetril pekným slovom, 
objatím a balíčkami, nevyne-
chal ani návštevy na izbách.

Na štedrý deň  si už tradič-
ne sadáme k štedrovečernému 
stolu, kde nás čakajú chrum-
kavé oblátky, voňavá domáca 
kapustnica a chutný šalát s ry-
bou.

Napriek všetkým opatre-
niam sme žili celý rok aktív-
ne, aby  klienti v čo najmenšej 
miere pociťovali ťažkosti tej-
to doby. Zúčastňovali sme sa 
besiedok, pracovných terapií, 
cvičení, akcií pripravovaných  
našimi zamestnancami, onli-
ne predstavení s rozmanitým 
programom.

Ďakujeme všetkým príbuz-
ným,  rodinám, detičkám zo 
základnej školy i materských 
škôl, obchodným partnerom, 
mestu Sládkovičovo, spolkom, 
ktorí nás počas roka podporo-

vali, prihovárali sa nám, obda-
rovali nás, či potešili milým 
slovom. Veľké poďakovanie 
tiež patrí tým, ktorí pre nás  
v tomto vianočnom čase pri-
pravili špeciálne darčeky, ba-
líčky a zážitkové aktivity pre 
našich klientov.

Za našu ,,veľkú rodinu“ 
vám všetkým prajeme krásne 
a požehnané vianočné sviatky, 
nech sú naplnené pravým po-
kojom, láskou a zdravím…

MVDr. Pavol Bartaloš

Vianočný čas

Pred nami sú najkrajšie 
sviatky roka, Vianoce. Dni 
sú čoraz kratšie a studenšie. 
Poloprázdne ulice poznačil 
lockdown tak ako vlani. Na-
miesto čarovnej vianočnej 
atmosféry sa ľudia zdržia-
vajú vo svojich príbytkoch 
a dúfajú, že slávnostný ad-
ventný čas prežijú v kruhu 
svojej rodiny, s pokojom 
v srdci a lásky. Lebo v ten-
to  čarovný čas sa narodila 
láska. Želáme si, aby láska 
upevnila náš život, aby jej 

mal každý dostatok a rozdá-
val ju plným priehrštím. Za-
chovajme si posvätnú úctu 
k týmto sviatkom, sviatkom 
pokoja, lásky a porozume-
nia.

Prajeme vám požehna-
né, pokojné Vianoce a v no-
vom roku 2022 dobré zdra-
vie, aby sa splnili vaše pria-
nia a očakávania.
                                                                

členovia ZPOZ 
v Sládkovičove 
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70. výročie založenia MO Csemadoku v Sládkovičove

Výstava Kuffnerovská umelecká zbierka v Galante

9. októbra 2021 sa pri prí-
ležitosti 70. výročia založenia 
Miestnej organizácie Cse-
madoku v Sládkovičove vo 
veľkej sále Inovatechu konal 
slávnostný program, v rám-
ci ktorého sa odovzdali Ceny 
Csemadoku piatim osobnos-
tiam.

Cenu Csemadoku obdržali:

Edit Bacsó  – za prácu pre 
miestnu maďarskú komunitu

Péter Botló – za záslužnú prá-
cu vo folklórnom súbore Új 
Hajtás 

Vo Vlastivednom múzeu 
v Galante nedávno skončila 
výstava Kuffnerovská ume-
lecká zbierka a tak by sme 
chceli poďakovať všetkým 
spoluobčanom, ktorí ju navští-
vili, prípadne sa zúčastnili 
vernisáže alebo komentovanej 
prehliadky, ktorú sme organi-
zovali v rámci Dní európskeho 
kultúrneho dedičstva. Poďa-
kovať chceme aj pracovníkom 
múzea, Slovenskej národnej 
galérii, spoločnosti United In-
dustries, a. s., a pani Hilde Po-
kreis, ktorí sa podieľali na rea-

lizácii výstavy a zapožičali na 
ňu svoje zbierkové predmety.

Zároveň by sme vás chceli 
informovať o dvoch poduja-
tiach, ktoré sme organizovali 
pod záštitou prof. Ilony Né-
meth, PhD. a Ing. Dušana Ja-
níčka pre študentov a profeso-
rov Fakulty architektúry STU. 
Išlo o dve prehliadky, z kto-
rých prvá bola v areáli cukro-
varu a druhá v blízkom okolí 
‒ park, mauzóleum a pamäti-
hodnosti v centra mesta. Pre 
študentov mali byť tieto pre-
hliadky inšpiráciou k príprave 

štúdií k projektu vybudovania 
múzea cukru v našom meste.

Na záver by som zareago-
vala na článok pána primátora 
v minulom čísle „Čo skôr“, 
v ktorom uviedol, že: „V po-
slednom období sme nikomu 
nezvýšili dotácie od mesta, 
výnimkou je OZ Ponvagli.“ 
Táto informácia je nepravdivá, 
OZ Ponvagli čerpalo na svoje 
aktivity v roku 2021 ‒ 1 000 € 
a jediný výrazný, ale oprávne-
ný nárast dotácie mala v roku 
2021 MO Csemadoku, ktorá 
slávila 70. výročie založenia 
a mala dotáciu navýšenú o 
4 000 € na publikáciu. 

K informácii, že na revi-
talizáciu parku nemá mesto 
financie, by som upozorni-
la na zmluvu č. 151/2021 na 
„Revitalizáciu areálovej ze-
lene v mesta Sládkovičovo“ 
za 62 092,74 €. Nedozviete sa 
z nej síce, o ktoré areály ide, 
ale park to nie je. Na inú zeleň 
financie sú, iba kuffnerovský 
park je u primátora na čiernej 
listine. Poslanci, ktorí jediní 
rozhodujú o majetku mesta, 
chcú, aby sa park revitalizoval, 
ale to primátora nezaujíma. 

Eva Sudová

Alžbeta Hugyiková – za spo-
luprácu medzi Slovenskou                        
samopsrávou v Csorvási a MO 
Csemadoku v Sládkovičove

Antal Szabó – za prácu vo vý-
bore MO ako i podporu miest-
nej komunity

Julianna Takács – ako zakla-
dajúca členka MO.

V slávnostnom programe 
vystúpil citarový súbor Dió héj 
a Folklórny súbor Ilosvai Sel-
myes Péter z Veľkej Idy.

Mária Szabóová
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Spoločenská kronika k 4. 12. 2021

Deň pamiatky zosnulých

Inzercia

Blahoželanie

Dňa 27. decembra 2021 
oslávi Jozef Buchlík svoje 91. 
narodeniny. 

Pri tejto príležitosti mu 
prajeme ešte veľa krásnych, 
láskyplných dní prežitých v kruhu 
svojej rodiny. 

Oslávencovi zo srdca a s 
láskou blahoželajú deti s rodinami 
a celá rodina. 

Navždy nás opustili:

Imrich Recska /84/ - 
12.10.2021, 

Imrich Lengyelfalusy /90/ - 
17.10.2021, 

Etela Slivová /84/ - 
18.10.2021,  

Alžbeta Recsková /76/ - 
18.10.2021, 

Katarína Melišková /81/ - 
19.10.2021, 

Alžbeta Maneková /69/ - 
31.10.2021, 

Tibor Nyitrai /50/ - 
01.11.2021, 

„Do lístia novembra 
spomienka zas padá.
Má krásnu vôňu 
tento zvláštny čas.
A človek človeka, 
život život hľadá...
Smrť niečo končí. 
Stretneme sa raz...?“

Život každého človeka je 
jedinečnou a neopakovateľ-
nou hodnotou.  Aj po skončení 
jeho životnej púte venujeme 
nielen jemu,  ale aj pozostalým 
úprimnú pozornosť pri orga-
nizovaní Dňa pamiatky zo-
snulých. Keď rozkvitnú biele 
chryzantémy a padajúce lístie 
pokryje zem, je tu november, 
čas spomienok, čas stretnutí. 

V minulosti sme sa stre-
távali v záhrade posledného 
odpočinku našich zosnulých 
a spoločne spomínali. Stalo sa 
tradíciou, že členovia ZPOZ 
pri MsÚ v Sládkovičove kaž-
doročne pripravili spomienko-
vý akt pre pozostalých zosnu-
lých, ktorí nás navždy opustili 
pred 5 či 10 rokmi. 

Súčasná situácia nám ne-
umožnila stretnutie a osobný 
kontakt so známymi, blízkymi 
ľuďmi, priateľmi. Preto sme sa 
prihovorili 1. novembra 2021 
formou mestského rozhlasu, 
aby sme spoločne položili 
kyticu spomienok na hroby 
blízkych. S úctou a láskou 
sme spomínali predovšetkým 
na tých, ktorí nám v živote 
boli najbližší, najdrahší. Našu 
spomienku sprevádzal nielen 
rokmi znásobený pocit úcty 
a vďačnosti, ale aj úprimné od-
hodlanie a sľub, že sa budeme 
snažiť stále udržiavať ušľach-
tilý plameň ľudských cností 
a dobra. Tento deň bol výni-
močný a spolupatričnosť všet-
kých nás nekonečne blízka.

Ďakujeme všetkým, kto-
rí si uctili spomienkový deň 
a v tichom zadumaní zaspo-
mínali  pri plameni sviečky na 
svojich najdrahších.

                                                                                                                      
Mgr. Edita Katonová                                                                                                                       
predsedníčka  ZPOZ

Marian Paulo /69/ - 
11.11.2021, 

Štefan Hupka /83/ - 
19.11.2021, 

Irena Buchlíková /86/ - 
20.11.2021, 

Marian Šípoš /62/ - 
25.11.2021, 

Ľudovít Jánoška /70/ - 
27.11.2021 

Helena Šenkáriková /84/ - 
04.12.2021

Bývalí občania:

Alžbeta Homolová, rod. 
Mayerová /89/ - 23.11.2021
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Spomíname

So žiaľom v srdci si 20. decembra 
pripomenieme 4. výročie úmrtia milovaného 
manžela, otca, dedka 

                 Mikuláša Takácsa.
Aj keď nie si medzi nami, v našich mysliach 

a srdciach zostaneš stále s nami.

manželka Eva, synovia a dcéra s rodinami

„Odišla, ale v srdci navždy ostala.“

S hlbokým žiaľom v srdci ďakujeme všetkým, 
ktorí sa dňa 23. novembra 2021 prišli rozlúčiť s 
našou drahou zosnulou 

                Irenou Buchlíkovou. 
Ďakujeme za úprimné slová sústrasti, za vence 

a kvetinové dary. 

smútiaci manžel, deti a ostatná rodina

Utíchlo srdce, utíchol hlas, 
mal si rád život a všetkých nás. 
Hoci si odišiel a niet ťa medzi nami, 
v našich srdciach zostaneš stále s nami.

S hlbokým zármutkom v srdci ďakujeme 
všetkým, ktorí odprevadili na poslednej ceste 
milovaného manžela, otca, dedka, švagra a zaťa 

             Alexandra Mészárosa, 
ktorý sa s nami navždy rozlúčil dňa 23. augusta 
2021 vo veku 65 rokov.

Čas ubieha a nevráti čo vzal, 
len láska a spomienky v srdciach zostávajú.

Dňa 18. novembra 2021uplynulo 20 rokov, 
čo nás navždy opustil náš milovaný otec, svokor, 
dedko a pradedko  

                 Pavel Hajn.
S úctou a láskou spomínajú dcéry a syn s 

rodinami.

Dňa 25. decembra 2021 uplynie smutný rok, čo 
nás opustil náš milovaný manžel, otec, dedo 

                Michal Németh. 
S láskou naňho spomínajú manželka Katka, 

syn Michal, dcéra Katka s rodinou.

Posielame spomienku mamičke Nagyike 
do neba...

Mamička, Nagyika zlatá, ťažko a smutno nám 
je bez teba...

Dňa 31.októbra 2021 nás navždy opustila 
naša milovaná mamička a babka 
                    Alžbeta Maneková. 
     Ďakujeme za vence a kvetinové dary.

                      synovia Štefan a Roli s rodinami

Dňa 11.novembra 2021 nás vo veku 69 rokov 
opustil náš milovaný manžel, otec, dedko, syn a 
brat

                Marian Paulo.
Ďakujeme všetkým, ktorí ho 15.novembra 

2021 spolu s nami odprevadili na jeho poslednej 
ceste, za slová útechy, vence a kvetinové dary.

smútiaca rodina

Odišiel tíško ako odchádza deň  
a v našich srdciach zostáva spomienka len...

Dňa 11. novembra 2021 uplynul rok, čo 
nás navždy vo veku 68 rokov opustil milovaný 
manžel, otec, svokor a dedko 

                Štefan Šalát.
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 

spomienku.

smútiaca manželka Magda, syn Štefan, 
zať Erik a jediná vnučka Adrika

Dňa 2. decembra 2021 sme si pripomenuli 
16. výročie úmrtia nášho drahého otca, dedka a 
pradedka 

                Karola Kovácsa.

Dňa 17. decembra 2021 si pripomíname 30. 
výročie úmrtia našej drahej mamičky, babičky a 
prababičky 

                Heleny Kovácsovej.
Kto ste ich poznali, venujte im tichú 

spomienku.
S úctou a láskou spomínajú dcéry a syn s 

rodinami.

Čas ubieha a nevráti čo vzal, 
len láska, úcta a spomienky v srdciach zostávajú.

S hlbokým zármutkom v srdci si v roku 2021 
pripomíname  40.  a 20. výročie úmrtia manželov  

          Jána Janča a Margity Jančovej.

S láskou a úctou spomínajú dcéry, syn a celá 
smútiaca rodina.
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Koncern Bekaert bol za-
ložený v roku 1880. Tento rok 
oslavuje spoločnosť Bekaert 
20 rokov svojho pôsobenie 
na Slovensku, so závodmi 
v Hlohovci a Sládkovičove.  
V oboch mestách sa závody 
stali najväčšími zamestnáva-
teľmi. Spolu tu má zamestna-
nie viac ako 2400 zamestnan-
cov. 

Rast firmy v Sládko-
vičove v rokoch 2001 až 
2019 bol rozdelený do nie-
koľkých etáp. Na začiatku to 
bolo vybudovanie prevádzky 
na ťahanie a splietanie drôtu 
na „zelenej lúke“, pričom v 
rokoch 2002 – 2003 sa závod 
sústredil na organizáciu 
výroby. Od roku 2004 do 
roku 2010 expandovala 
výroba finálnych produk-
tov – oceľových kordov do 
pneumatík. V rokoch 2010 
až 2013 bola vybudovaná 
kompletná polotovarová 
časť vybavená novými typmi 
strojov, čo firme umožnilo 
rozšíriť portfólio produk-
tov a získať nových záka-
zníkov. V roku 2013 bola 
dokončená výstavba linky 
na pätkový pneudrôt, čím 
sa výroba skompletizovala 
a spoločnosť začala dodávať 
zákazníkom všetky potreb-
né komponenty slúžiace na 
výstuž pneumatík. Investícia 
v desiatkach miliónov eur  
umožnila expanziu spoločno-
sti vo všetkých smeroch – 
v raste počtu zamestnancov, 
v raste produkcie i počtu 
zákazníkov. Výrobný závod 
v Sládkovičove sa  zameriava 
na produkciu oceľových kor-
dov, ktoré sa používajú pri 
výrobe pneumatík osobných 
a nákladných áut.

V Hlohovci píše históriu 
Bekaert od roku 2003, mo-
mentálne tu pracuje cez 1600 
zamestnancov.

Spoločnosť každoročne 
investuje nemalé finančné 
prostriedky do zlepšovania 
pracovného prostredia, ako 
aj do úprav okolia firmy 
a celkovej infraštruktúry. 
V oblasti digitalizácie sa 
závody na Slovensku radia 
medzi špičku v rámci sk-
upiny Bekaert.

Ak sa chcete aj vy stať 
členom našich tímov v Hlo-
hovci alebo v Sládkov-
ičove, neváhajte nás kon-

taktovať. Máme otvorené 
pozície výrobných operátor-
ov a výrobných operátoriek  
(priemerný hrubý mesačný 
zárobok je 1200 € vrátane 
všetkých príplatkov a ben-
efitov) a množstvo ďalších 
pozícií.

0904 161 161  
www.bekeaert.jobs 
praca@bekaert.com 

Náborové oddelenie,  
Bekaert

20 rokov Bekaertu na Slovensku
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Megemlékezések

Fájó szívvel és soha el nem múló szeretettel 
emlékezünk a szeretett férjre, édesapára és 
nagyapára, 

               Takács Miklósra, 
aki négy évvel ezelőtt, december 20-án hunyt el.

Bennünk él a végtelen szeretet,
Őrizzük és védjük emlékedet.

Felesége Éva, fiai és lánya családjukkal 

„Köszönjük, hogy éltél és minket szerettél.”
Köszönetünket fejezzük ki mindazoknak, akik 

2021. november 23-án részt vettek a szeretett 
feleség és édesanya, 

                  Buchlík Irénke 
temetésén, és jelenlétükkel és 
részvétükkel osztoztak bánatunkban. 
Köszönjük a koszorúkat és virágokat.                                                                      
Férje, gyermekei és az egész gyászoló család.

„Az ő szíve pihen, a miénk vérzik, 
a fájdalmat csak az élők érzik.“

Szívünkben mély fájdalommal mondunk 
köszönetet mindazoknak, akik elkísérték utolsó 
útján a szeretett férjet, édesapát, nagyapát, sógort 
és vőt, 

             Mészáros Sándort, 
aki 2021. augusztus 23-án, 65 éves korában 

hagyott itt minket örökre. 
A gyászoló család

Az idő múlik, de feledni nem lehet, 
csak meg kellett tanulni élni nélküled.

2021. december 18-án volt 20 éve, hogy 
örökre itt hagyott bennünket a szeretett édesapa, 
após, nagyapa és dédnagyapa, 

                   Pavel Hajn.
Tisztelettel és szeretettel emlékeznek lányai 

és fia családjukkal

2021. december 25-én lesz egy éve, hogy itt 
hagyott minket a szerető férj, édesapa és nagyapa, 

                Michal Németh.
Szeretettel emlékezik rá felesége Katka, fia 

Michal, lánya Katka családjukkal

Mamánk, Nagyikánk, hozzád száll 
gondolatunk a mennybe...

Drága Mama, Nagyika, hiányod elviselni 
nagyon nehéz!

2021. október 1-én örökre itt hagyott 
bennünket szerető édesanyánk és nagymamánk, 

                Manek Erzsébet.
Köszönjük a koszorúkat és 

virágadományokat.
Fiai Štefan és Roli családjukkal

2021. november 11-én, 69 éves korában 
örökre itt hagyott minket a drága férj, édesapa, 
nagyapa, fiú és testvér, 

                Marián Paulo. 
Köszönjük mindazoknak, akik 2021. 

november 15-én velünk együtt kísérték őt 
el utolsó útján, köszönjük a részvét szavait, 
koszorúkat és virágadományokat.

A gyászoló család

Elmentél tőlünk, mint a lenyugvó nap, 
de szívünkben élsz, és örökké ott maradsz.

2021. november 11-én volt egy éve, hogy 
68 éves korában örökre itt hagyott bennünket 
a szerető férj, édesapa, após és nagyapa, 

                  Štefan Šalát.
Aki ismerte, kérjük, szenteljen emlékének egy 

néma pillanatot. 
Gyászoló felesége Magda, fia Štefan, veje Erik, 

és egyetlen unokája Adrika

2021. december 2-án, halálának 16. 
évfordulóján a drága, jó édesapára, nagyapára, 
dédnagyapára, 

              Kovács Károlyra 
emlékeztünk.

2021. december 17-én, halálának 30. 
évfordulóján a drága, jó édesanyára, nagymamára, 
dédnagymamára, 

              Kovács Ilonkára 
emlékeztünk.

Akik ismerték őket, kérjük, szenteljenek 
emléküknek egy néma pillanatot.

Tisztelettel és szeretettel emlékeznek lányai és 
fia családjukkal.

Az élet elmúlik, de az emlékek élnek,
Amíg élünk, őrizzük őket.

Fájó szívvel emlékezünk halálának 40. és 20. 
évfordulóján, 

   Ján Jančora és Margita Jančovára.

Szeretettel és tisztelettel emlékeznek lányaik, 
fiuk és az egész gyászoló rokonság.

A következő lapzárta 2022. 01. 31-én lesz. Írásaikat és hirdetéseiket a zuzana.cervenkova@sladkovicovo.sk e-mail címre 
várjuk, vagy az Inovaechben adhatók le. Elérhetőség: 0901 704 410

Tájékoztató lap, megjelenik kéthavonta, ISSN 1339-9349, EV 3995/10, kiadja Diószeg Város, Fučík u. 329, 925 21 
Diószeg, a kiadó azonositószáma (IČO) 00306177, a 5/2021 sz. kiadásának dátuma: 2021.12.16.

Szerkesztőbizottság: elnök - Ing. Szabó Antal, polgármester, tagok – Ing. Zuzana Červenková, Szabó Mária, Mgr. Gabriela 
Dórová, PaedDr. Katalin Takács.

Cím: Život v Sládkovičove - Diószegi Élet, Mestský úrad - Városi Hivatal, Fučík 329, 925 21 Sládkovičovo, tel. 031/784 27 
12, e-mail: zuzana.cervenkova@sladkovicovo.sk, bejegyezve: OÚ Galanta 7/1992

A szerkesztőség fenntartja a jogot, hogy a beküldött írásokat - a tartalom lényegi megváltoztatása nélkül - 
szerkesztett formában közölje.  A levelezők írásai nem kell, hogy tükrözzék a szerkesztőség véleményét.                
Nyomda: danish.sk



DÉ 2021/5

„Nem múlnak ők el, kik 
szívünkben élnek, 
Hiába szállnak árnyak, álmok, 
évek. 
Ők itt maradnak bennünk 
csöndesen még, 
Hiszen hazánk nekünk a vég- 
telenség.” 

(Juhász Gyula)

Minden emberi élet 
egyedülálló és megismételhe-
tetlen érték. Életpályájuk vé-
gén nemcsak az elhunytnak, 
de a gyászolóknak is nagy 
figyelmet szentelünk, amikor 
a halottak napi megemléke-
zést szervezzük. Ha kinyílnak 
a fehér krizantémok, és a le-
hulló levelek beborítják a föl-
det, megérkezett a november, 
az emlékezések, a találkozá-
sok ideje. 

A múltban szeretteink örök 
nyughelyének kertjében talál-
koztunk, és együtt emlékez-
tünk. Hagyománnyá vált, hogy 
a Diószegi Városi Hivatal 
mellett működő Polgári Ügyek 
Testületének tagjai az öt és tíz 
évvel ezelőtt elhunytak hozzá-
tartozói részére ünnepi meg-                                                       
emlékezést szerveztek. A jelen-
legi helyzet ezt a találkozást az 
ismerősökkel, a közeli embe-
rekkel, barátokkal való szemé-
lyes kapcsolatot nem tette le-
hetővé. Ezért 2021. november 

1-jén a városi hangszórón ke-
resztül közösen helyeztük el az 
emlékezés csokrát szeretteink 
sírjára. Tisztelettel és szeretet-
tel emlékeztünk meg elsősor-
ban azokról, akik életükben a 
legközelebb voltak hozzánk, 
akik a legdrágábbak voltak 
számunkra. Emlékezésünket 
az évek során megsokszorozó-
dott tisztelet és hála kísérte, és 
az őszinte elszántság és ígéret, 
hogy igyekszünk majd megtar-
tani az emberi erény és jóság 
nemes lángját. Ez a nap külön-
leges volt, összetartozásunk 
oly határtalanul közeli. 

Köszönöm mindenkinek, 
hogy ezen az emléknapon a 
gyertyák fénye mellett csen-
des emlékezéssel idézték fel 
azokat, akik számukra a leg- 
kedvesebbek voltak. 

Mgr. Katona Edit                                                                                                                
a PÜT elnöke
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Közösségi krónika 
2021. december 4-ig

Halottak napja

Köszöntő

Nagy szeretettel köszöntjük 
Buchlík Józsefet, aki 2021. 
december 27-én lesz 91 éves. 

Kívánunk neki szeretetben 
eltöltött, szép napokat családja 

körében. Szívből gratulálnak 
gyermekei családjukkal, vala-
mint az egész rokonság. Isten 
éltesse sokáig!

Elhunytak:

Recska Imre /84/ - 
2021.10.12. 

Lengyelfalusy Imre /90/ - 
2021.10.17. 

Sliva Etelka /84/ - 
2021.10.18.  

Recska Erzsébet /76/ - 
2021.10.18. 

Katarína Melišková /81/ - 
2021.10.19. 

Manek Erzsébet /69/ - 
2021.10.31. 

Nyitrai Tibor /50/ - 
2021.11.1. 

Marian Paulo /69/ - 
2021.11.11. 

Hupka István /83/ - 
2021.11.19. 

Buchlík Irén /86/ - 
2021.11.20.

Marian Šípoš /62/ - 
2021.11.25. 

Jánoška  Lajos /70/ - 
2021.11.27. 

Šenkáriková Helena /84/ - 
2021.12.04.

Volt lakosunk:

Alžbeta Homolová szül. 
Mayerová /89/ - 
2021.11.23. Olvasóink a 91 éves, szabadidejében verseket író Buch-

lík József versét olvashatják el, akiről lapunk múltkori 
számában jelent meg írás. 

MI  MINDEN  VOLTÁL  NÉKEM

Mi minden voltál nékem ó édes szép hazám
Szülőföldem kis falucskám
Ahol az én fiatal gyermekkoraim leélén
Öreg házikóba a falu végén
Ott mindig mezítláb futkározán mint gyerek
Sokszor biz be is esteledett
Fejünk felett esti lámpák is kigyulladtak
Ahol a gyerekek játszadoztak

Akkoriban ha iskolai szünet volt vagy ünnep
A gyerekek kimondottan örültek
Mert akkor falunknak az utcái már reggel
Tele voltak játszadozó gyerekekkel
S ahol mocsár állt ott libasereg gágogott
Azok voltak az igaz szép napok
Elfeledni ezt sose lehet most is itt ragyog
Hogy ha csak rágondolok

Hát hogyne gondolna rá az ember ha ott sétálán
De már nem azon a régi utcán
Hiszen már nem az a falu ami rég volt se az a nép
Minden más már nálunk rég
Nincsenek itt játszadozó gyerekek se mocsarak
Se libasereg mik itt gágogtak
Minden más már nem azok a mosolygó emberek
Se a gazdák akik valaha itt éltek

Már nem az a régi szép hazám se a falucskám
Amit úgy szeretén úgy imádám
Ahol hajdanán én mindig mezítláb futkározán
Mosolygó emberek közt az utcán
Ó mi minden voltál nékem akkor édes szép hazám
Nádfedeles házam kis falucskám
Hiszen már csak az emlék maradán a szívembe
Örökre mélyen-mélyen legyökerezve.

2016. november 25.
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Végezetül szeretnék rea-
gálni a polgármester úrnak a 
múlt számban megjelent „Mi 
a fontosabb?” című cikkére, 
amelyben azt írja: „Az utóbbi 
időben senkinek sem emeltük 
a város által nyújtott támoga-
tást, kivétel csak a Ponvagli 
PT.” Ez az információ nem 
igaz, a Ponvagli PT tevékeny-
ségére a 2021-es évben 1 000 
eurót merített, és az egyetlen 
jelentős, de jogos növekedés 
a 2021-es évben a Csemadok 
HSz támogatásában volt, aki 
megalakulásának 70. évfordu-
lóját ünnepelte és a megemelt 
4 000 euró támogatást egy          
könyv kiadására kapta. 

Azzal az információval 

kapcsolatban, miszerint a vá-
rosnak nincs pénze a park revi-
talizációjára, szeretném felhív-
ni a figyelmet a 62 092,74 
eurós összegű, 151/2021-es 
számú, „Diószeg város zöld- 
területeinek revitalizációjá-
ra” kötött szerződésre. Ugyan 
nem tudják meg belőle milyen 
területekről van szó, de a park 
nem az. Más növényzetre van 
pénz, csak a kuffneri park sze-
repel a polgármester fekete 
listáján. A képviselők, akik a 
város vagyonáról döntenek, 
azt szeretnék, hogy sor kerül-
jön a park revitalizációjára, de 
a polgármestert ez nem érdek- 
li.

Eva Sudová

Hugyik Erzsébet – a diósze-
gi alapszervezet és a Csorvási 
Szlovák Önkormányzat közti 
együttműködés elindításáért és 
a helyi szervezetnek nyújtott 
segítségért, 

Szabó Antal – a helyi szer-
vezet vezetőségében végzett 
munkája elismeréseként és a 

magyar kultúra támogatásáért,

Takács Julianna - az alapszer-
vezet alapító tagjaként kapta 
az elismerést.

Az ünnepi műsorban fel-
lépett a Dió héj citera zenekar 
és a nagyidai Ilosvai Selymes 
Péter Néptáncegyüttes. 

Szabó Mária
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70 éves a Csemadok Diószegi Alapszervezete

A Kuffneri műgyűjtemény Galántán

2021. október 9-én az Ino-
vatech nagytermében ünnepi 
műsor keretén belül osztot-
ta ki a Csemadok Diószegi 
Alapszervezete a Csema-
dok-díjakat, melyeket az 
alapszervezet megalakulásá-
nak 70. évfordulója kapcsán öt 
személynek adományozott. 

Csemadok-díjat kapott:

Bacsó Edit – a helyi magyar 
közösségért végzett munkája 
elismeréseként,

Botló Péter – az Új Hajtás 
Néptánccsoportban végzett 
kiemelkedő munkája elisme-
réseként,

A Galántai Honismereti 
Múzeumban nemrégiben ért 
véget a „Kuffneri Műgyűjte-
mény” elnevezésű kiállítás, 
így szeretnénk köszönetet 
mondani azoknak a polgár-
társainknak, akik megnézték 
a kiállítást, részt vettek annak 
megnyitóján vagy a tárlatve-
zetésen, melyet az Európai 
Kulturális Örökség Napjai ke-
retén belül szerveztünk meg. 
Szeretnénk köszönetet mon-
dani a múzeum dolgozóinak, a 
Szlovák Nemzeti Galériának, 
az United Industries Rt.-nek, 
Pokreis Hildának, akik segítet-
tek abban, hogy ez a kiállítás 
létrejöhessen és kölcsönadták 
a műgyűjtemény tárgyait.

Egyúttal két rendezvényről 
is szeretnénk tájékoztatni Önö-
ket, melyeket Németh Ilona és 
Dušan Janíček védnöksége 
alatt szerveztünk meg a Szlo-
vák Műszaki Egyetem Épí-
tészmérnöki Kara diákjainak 
részére. Két látogatásról volt 
szó, az első a cukorgyár terüle-
tén, a második a közvetlen 
közelében – park, mauzóleum 
és a városközpont nevezetes-
ségei – volt. A diákok számá-
ra ezek a látogatások ihletett 
kellett hogy adjanak azokhoz 
a tanulmányokhoz, melyek 
egy, a városunkban megépülő 
cukormúzeum projektjéhez 
szükségesek.
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magokkal ajándékozta meg 
őket, és nem hagyta ki a szo-
balátogatásokat sem. 

Szenteste hagyományosan 
az ünnepi asztalhoz ülünk, 
hogy elfogyasszuk az ünnepi 
ostyát, az illatos káposztale-
vest, és a finom halat és salátát. 

Az óvintézkedések elle-
nére, egész évben nagyon ak-
tívan éltünk, hogy klienseink 
a legkevésbé érzékeljék ennek 
az időszaknak a nehézségeit. 
Beszélgetéseken, munkaterá-
pián, tornán, és a dolgozók ál-
tal szervezett rendezvényeken, 
színes online előadásokon vet-
tünk részt.

Köszönjük a hozzátar-
tozóknak, családoknak, az 
alapiskola tanulóinak, az 
óvodásoknak, üzleti partne-

reinknek, Diószeg Városnak, 
az egyesületeknek, akik az év 
folyamán támogattak minket, 
beszélgettek velünk, megaján-
dékoztak, vagy kedves szóval 
örvendeztettek meg minket. 

Nagy köszönet jár azoknak 
is, akik ebben a karácsonyi 
időben különleges ajándé-
kokkal, csomagokkal vagy él-
ményt adó aktivitással kedves- 
kedtek nekünk. 

„Nagy családunk” nevében 
mindenkinek szép és áldott ka-
rácsonyi ünnepeket kívánunk. 
Legyen ez az ünnep igazi bé-
kével, szeretettel és egészség-
gel teli.

MVDr. Pavol Bartaloš
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A karácsony intézményünkben

Nálunk, az Antonius Sze-
nior Központban is karácsonyi 
hangulat van. Már november 
végétől készülődünk erre az 
ünnepre.

A napok rövidebbek, 
hűvösebbek. Klienseink nagy 
figyelemmel kísérik, és élik 
át az évszakok váltakozását. 
Bekapcsolódnak a nálunk ta-
lálható növények téliesítésébe, 
elbúcsúztak az ablakokban, 
erkélyeken lévő muskátliktól, 
és hősiesen harcoltak a hideg 
szélben huncutul keringő őszi 
falevelekkel… és aztán bent 
a melegben egy finom kávé 
mellett élénken beszélgetnek, 
karácsonyfát díszítenek, mé-
zeskalácsot sütnek, a háttér-
ben pedig karácsonyi dalok 
szólnak. Visszaemlékeznek 
szeretteikre, családjukra, de 
nem hiányoznak a karácsonyi 
hagyományokkal kapcsolatos 
beszélgetések sem. 

A karácsony a mérlegké-
szítés ideje is. A 2021-es év 
számunkra nagyon ösztönző 

volt, jobban megismertük egy-
mást, többségünk átértékelte 
mi számára az elsődleges, és 
egyúttal tudatosította, milyen 
nagy ereje és fontos szerepe 
van életükben az egészségnek, 
az összetartozásnak és toleran-
ciának. 

Mindennap nagy csalá-
dunk kisebb vagy nagyobb 
örömével vagy gondjával ta-
lálkozunk, átéljük azt és meg- 
oldást keresünk rá. Az alatt, 
hogy „nagy család” több, mint 
70 klienset, és az alkalmazot-
tak 45 tagú közösségét értem. 
Küldetésünk a testi és lelki 
egészséggel való törődés, és 
annak védelme. 

Annak ellenére, hogy szi-
gorúak a járványügyi rendel-
kezések, és klienseinket sze-
retteik nem látogathatják, a 
Mikulás, az angyal és az ördög 
megtalálta a hozzájuk vezető 
utat. Meglepte őket, amikor 
épp vadból készült ünnepi ebé-
det fogyasztottak. A Mikulás 
szép szóval, öleléssel és cso-

Karácsonyra várva

Előttünk az év legszebb 
ünnepe, a karácsony. A napok 
egyre rövidebbek és hide-
gebbek. Az utcák a korlátozá-
sok miatt ugyanúgy elnéptele-
nedtek, mint tavaly. A varázs- 
latos karácsonyi hangulat he-
lyett az emberek otthonaikba 
zárkóztak, és abban remény- 
kednek, hogy az ünnepet csa-
ládjuk körében tölthetik majd 
el békében és szeretetben. 
Hiszen ebben a csodálatos idő-
ben a szeretet született meg. 
Azt kívánjuk, hogy a szeretet 

erősítse meg életünket, hogy 
mindenkinek jusson belőle 
elég, hogy gazdagon ajándé-
kozzunk meg vele másokat. 
Őrizzük meg ezen ünnep tisz-
teletét, az ünnepét, mely a 
béke, a szeretet és a megértés 
szimbóluma.

Áldott és békés karácsonyi 
ünnepeket, és a 2022-es évben 
jó egészséget kívánunk, és azt, 
hogy vágyaik valóra váljanak. 

A Diószegi PÜT tagjai
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Sikeres tornászunk

Sabinka Križanovát jól ismerik osz-
tálytársai az alapiskola 5.B osztályában, 
de sokan találkozhattak vele a városi hi-
vatalban is, ahol már óvodásként szavalt 
az esküvőkön, az újszülöttek névadóján. 
Látható a művészeti alapiskola koncert-
jein, az iskolai kultúrműsorokban, de 
találkozhatnak vele a sportcsarnokok tor-
naszőnyegén a modern sportgimnasztika 
versenyen. Habár csak két éve edz, már 
számos sikert ért el nemzetközi szinten 
is, ezért megszólítottuk őt, hogy meséljen 
sportélményeiről. 

Sabinka, mikor kezdtél el tornázni és hol 
edzel? 

Már két éve a galántai Arkádia 
sportközpontban edzem. Nyolc évesen 
kezdtem tornázni, ami kicsit késő, de 
nagyon gyorsan tanultam, így mindent 
bepótoltam. Néhány lány már óvodás ko-
rában elkezd edzeni, de később is lehet 
kezdeni. 

Ki az edződ?
Tereza Tóthová, aki valamikor voltizs 

(lovas) akrobata volt, és ma kis gimnasz-
tákat nevel. Már az első edzésen felfi-
gyelt rám, és a válogatottak csoportjába 
sorolt be. 

Milyen gyakran edzetek?
Hetente három vagy négy edzésünk 

van.

Mikor vettél részt az első versenyeden?
Nagyon korán, talán fél évnyi ed-

zés után voltam az első versenyen, mint 
a formáció tagja, és most a 9-től 11 éves 
korig terjedő korosztály kategóriájában, 
egyéniben versenyzek. 

Srejner Tibor elismerése

2021. november 18-21-e közt Szep-
siben és Jászón rendezték meg  a XXII. 
Egressy Béni Országos Színjátszó Fesz-
tivált. A Jászón zajló ünnepi megnyitó 
keretén belül adták át az idei Egressy 
Béni Fesztivál-díjat, amelyet a szlo-
vákiai magyar amatőr színjátszó moz-
galomban végzett színészi, rendezői, 
szervezői vagy pedagógiai tevékenység 
elismerése céljából alapított a Csema-
dok Kassa-környéke Területi Választ-
mányának Elnöksége. Idén a díjat mun-
kája elismeréseként Srejner Tibor, a Ha-
hota színjátszó csoport vezetője kapta. 
Az elismerést a díjazott családja vette 
át. Tibornak szívből gratulálunk, és 
köszönjük azt a sok évtizedes munkát, 
amit közösségünkért végzett. Kívánunk 
neki további jó egészséget, és még sok 
sikeres, szórakoztató darab előadását.

Szabó Mária 

Melyek voltak eddig elért legnagyobb 
eredményeid?

Idén részt vettem a szlovák országos 
bajnokságon, ahol az 1. helyet szereztem 
meg, később Pőstyénben szintén első 
lettem. Ott a maximális 70 pontszámból 
65 pontot szereztem., így kiharcoltam az 
Európa-bajnokságon való részvételt. Ere-
detileg a verseny Budapesten lett volna, 
de a Covid miatt Léván rendezték meg, 
2021. november 12-14-e között.

Mely országokból érkeztek a versenyzők, 
milyen helyezést értél el, és milyen gya-
korlatot mutattál be?

A lányok és néhány fiú Szlovákiá-
ból, Csehországból, Magyarországról és 
Lengyelországból érkeztek a versenyre. 
A konkurencia igazán nagy volt, és a há-
rom napra elosztott verseny nagy nehéz 
volt. Kategóriámban, a ritmikus sport-
gimnasztika kategóriában a harmadik 
lettem, ami számomra, edzőm és szüleim 
számára, akik a versenyre elkísértek, iga-
zán kellemes meglepetés volt. Teljesen 
új gyakorlatot mutattam be, ami tetszett 
a pontozóbíróknak. Gyakorlatomban            
– You raise me up – voltak akrobatikus 
elemek is, és első ízben ugrottam meg 
a dupla flicket (kézenátfordulás hátra). 

Szívből gratulálunk a kiváló sportered-
ményedhez, amit az Európa-bajnoksá-
gon szerzett érem is bizonyít, de mondd 
el nekünk kérlek, hogy folynak az ed-
zéseid, és milyen versenyekre készülsz 
még?

Továbbra is nagyon intenzíven ed-
zem, és januártól elkezdődik az új sport- 
idény. Új gyakorlattal is készülök, mert 
az új évben az akrobatikus gimnasztika 
kategóriában szeretnék versenyezni, ahol 
már sok az akrobatikus elem, melyeket 
tökéletesen kell végrehajtanom. 

Az edzéseken kívül jut másra is időd? 
A művészeti alapiskolába járok, a ze-

neszakot, ahol zongorázni és énekelni ta-
nulok, valamint a képzőművészeti szakot 
látogatom. Nagyon szeretek olvasni, és 
szabadidőmben a két kutyámmal foglal-
kozom.  

Mi tetszik a modern gimnasztikán, és ki 
támogat téged a legjobban?

Nagyon örülök annak, ha egy új akro-
batikus elemet sikerül megtanulnom, 
tetszik a gyakorlás és a versenyek is. 
A leginkább szüleim  támogatnak, hor-
danak az edzésekre, anyukám frizurát és 
make-upot csinál nekem, mert a ponto-
zók mindent értékelnek, a tornadressz-
től, a frizurán, zenén, a zene tartamán, 
a mozdulatok pontosságán át, egészen az 
esztétikai összbenyomásig. 

Köszönjük a beszélgetést, és jelenleg 
biztosan a legsikeresebb tornásznőnknek 
sok sikert, és sok, sport adta örömet kí-
vánunk. 

Eva Sudová
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Hogyan válthatóak vissza az új évtől a PET-palackok és fém italos dobozok?

Egész biztosan felfigyeltek már arra, 
hogy 2022. január 1-jétől visszaváltható 
lesz némely italok csomagolása. Tudják 
pontosan melyek ezek?

Visszaválthatóak lesznek a műa-
nyagból (PET, HDPE és PP) és fémből 
készült italos palackok (0,1-től 3 literes 
űrtartalommal). Szénsavmentes és szénsa-
vas édesített italok, ásvány- és forrásvizek, 
babavíz, ízesített vizek, gyümölcslevek, 
nektárok, jeges teák és tejmentes kávék, 
sport és energia italok, sör, cider, radler és 
gyümölcsborok csomagolásáról van szó. 
A visszaváltás nem érinti majd a tej, a tej- 
italok, a növényi tejek, szörpök, a szeszes 
italok csomagolását, illetve a tetrapakba 
csomagolt italokat.

A visszaváltható palackok felis-
merhetőek a nyilakből álló körben talál-
ható „Z“ betűről és a „zálohované“ felirat-
ról. Ez a logó a vonalkód (EAN) közelé-
ben található majd. 

Egy visszaváltható palackért fizetés-  
kor 0,15 eurót kell majd fizetni függet-
lenül attól, hogy műanyag palackról vagy 
fém italosdobozról van szó. A betéti dí-
jat akkor kapják vissza, amikor az italos 
palackokat és dobozokat visszaváltják, 
ugyanúgy működik majd, mint ahogy ezt 
már megszokták az üvegek esetében. 

Ne felejtsék el, hogy a visszaváltható 
csomagolás üres, tiszta és nem összepré-
selt kell hogy legyen, szükséges, hogy raj-
ta maradjon a kupak és a címke, és fontos, 
hogy a vonalkód olvasható maradjon. 

A palackok és pléhdobozok akárme-
lyik megjelölt felvásárló helyen vissza-

válthatók, függetlenül attól hol vásárolták 
őket. Az italos csomagolások visszaváltá-
sa vagy a visszaváltó automatán keresztül, 
vagy az üzemegység személyzete által 
történik majd. Az ilyen jellegű felvásár-
ló hely megtalálható majd minden nagy 
élelmiszerüzletben, mivel a 300 négy-
zetméternél nagyobb üzlet köteles az 
ilyen csomagolást visszaváltani. A kisebb 
területű boltok önkéntes alapon kapcsolód-                                                                              
hatnak be az italcsomagolásra vonatkozó 
betétdíjas rendszerbe. 

2022. június végéig még forgalomban 
maradnak az öreg, nem visszaváltható 
címke nélküli csomagolások.  A betéti dí-
jat csak azokért a palackokért kapja vissza 
a vásárló, amit valójában meg is fizetett. 
Tehát jelenleg teljesen felesleges a ké-
sőbbi visszaváltás céljából ezek otthoni 

tárolása.
A begyűjtött műanyag palackok és 

pléhdobozok az osztályozó központokba 
kerülnek, ahol anyag és szín szerint osztá-
lyozzák őket, ezt követően további feldol-
gozásra kerülnek, az így újrahasznosított 
anyag akár új csomagolások gyártására is 
szolgálhat. 

Fontos megjegyezni, hogy a műanyag 
gyűjtésére szolgáló szemetesládákba to-
vábbra is a többi műanyag csomagolást 
kell gyűjteni, pl. a műanyag tejes, ecetes 
palackokat, a műanyag drogériai és koz-
metikai csomagolást, tetrapakot, ételek 
csomagolását, műanyag táskák, tasakok, 
fóliák, de a konzervek, stb. csomagolása 
is ide kerül.

Szlovákia kötelezte magát arra, hogy 
2025-ig a begyűjtött italos csomagolás 
mértéke 60 %-ról 90%-ra emelkedik. 
Szintén növekedni kell az új műanyag pa-
lackok gyártáshoz felhasznált újrahaszno-
sított anyag arányának is. A visszaváltás-
sal és a műanyag palackok és pléhdobozok 
ismételt újrahasznosításával csökkenek 
a községeknek a közterületek tisztántar-
tására szánt költségei, takarékosabb lesz 
az energiafelhasználás az új csomagolás 
gyártásánál, csökken az ehhez kötődő 
üvegházi gázkibocsátás, és megkímé-
lődnek a természeti források. Nem utol-
sósorban a természet is megszabadul az 
elhajított italos palackoktól és dobozok-
tól, melyek gyakran szennyezik vizeinket, 
megtalálhatók utaink mentén, vagy fellel-
hetőek bárhol a természetben.

Papp Erika 
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Trencsénben jártak kertészeink Kettő az egyben!

Újabb fával gyarapodott az iskola

2021. október 21-én, csütörtökön, 
az Alma Napján a szlovák kiskertészek 
szervezetének vezetőségi tagjai a Kuff- 
ner Károly AI vezetőségével együtt, har-
madik alkalommal ültettek gyümölcs-                                                                        
fát. Idén a Vilmos körtére esett a válasz-
tás. 

Szép időben, az első és az ötödik 
évfolyam tanulóival közösen az ültetés 
folyamatát ismertetve sikeresen elültet-
tük a körtefát. Köszönjük az iskola ve-
zetőségének, hogy érdeklődést mutat és 
támogatja a tanulók e területhez kapcso-
lódó ismereteinek a bővítését, nekünk, 
kertészeknek pedig lehetőséget ad is-
mereteink és tapasztalataink tovább-                                                       
adására az ifjabb generáció irányába, 
ami majd pozitívan mutatkozhat meg 
a természethez, a gyümölcs- és zöld-
ségtermesztéshez való viszonyukban. 
Köszönjük

   Németh Ján
a SzKKSz Diószegi HSz elnöke

2021. október 8-án mi, diószegi kerté-
szek és barátaink ellátogattunk a trencsé-
ni Expoarénába, ahol az „Ősz a kertben“ 
elnevezésű kiállítást, illetve a 2021-es év 
legszebb almája versenyt tekintettük meg. 
Habár a gyümölcskiállítással és a verseny 
mintákkal elégedettek voltunk, láthattuk, 
hogy sok ügyes gyümölcstermesztőnk 
van, azonban kellemetlen meglepetés 
volt számunkra a kisszámú kertészeti árut 
árusító, illetve a gasztronómiai speciali-
tásokat kínáló stand, sőt még a területen 
lévő egyetlen étterem is zárva volt. Sze-
rencsére ezekért a hiányosságokért a gyö-
nyörű idő kárpótolt minket, amit város-
nézésre használtunk ki, valamint elláto-
gattunk a Max bevásárlóközpontba, ahol 
a covid igazolvány ellenőrzését követően 
megebédeltünk, és egy kávé mellett kic-

Tisztelt polgárok! Az idő könyör-
telenül gyorsan elszáll, és lassan végé-
hez közeledik a 2021-es év, ezért en-
gedjék meg, hogy köszönetet mondjak 
a Diószegi Szenior Klub tagjainak, va-
lamint a Szlovák Kiskertészek Diósze-
gi Alapszervezete minden tagjának 
egyrészt a tagságért, másrészt pedig 
a tervezett feladatok aktív teljesítésé-                                                                           
ért. Engedjék meg, hogy megköszönjem 
minden támogatónknak, aki akár pénz-                                                                    
beli, tárgyi ajándékkal vagy tettekkel 
támogatta szervezeteinket, és hozzájá-
rult az egyes akciók és rendezvények 
értékeléséhez. Az egész 2021-es évet 
a jelenlévő járvány határozta meg, és 
nagyon nehéz volt tervezni és előre lát-
ni, milyen feladatokat sikerül megvaló-
sítani, és melyeket nem. Ezért, ha meg- 
engedik, szeretnék minden polgárnak 
és jóakaratú embernek az év legszebb 
ünnepe közeledtével szép, meghitt, 
senki által és semmivel sem zavart, 
egészségben és családi körben eltöltött 
karácsonyi ünnepeket kívánni. Az új, 
2022-es évben elsősorban jó egészsé-
get, szerencsét, családi boldogságot és 
sikert kívánok.

Németh Ján
a Diószegi Szenior Klub 

és a kiskertészek HSz elnöke
     
  

sit megpihentünk. Ami a helyezéseket il-
leti, az Év almája a Roho 3615 /Pinova/ 
lett, termesztője a Plantex s.r.o. Veselé pri 
Piešťanoch cég, a második a Smeralda al-
mafajta, termesztője a Dunaj Fruit s.r.o. 
Veľké Úľany, a harmadik helyet a Gol-
den Delicius almafajta nyerte, melynek 
termesztője a Danubius Frukt spol. s.r.o. 
Dunajská Lužná cég. Reméljük, hogy 
a következő évfolyam, a 2022-es már 
a Covid óvintézkedések nélkül lesz, és 
a kiállítás újra olyan lesz, mint az azt me-
gelőző, Covid nélküli években. Köszönöm 
a résztvevőknek a fegyelmezettséget és 
pontosságot, Mázsár úrnak, a Fermo cég 
autóbuszvezetőjének pedig a kényelmes 
és biztonságos utazást. 

Németh Ján
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Új szakkör alakult iskolánkban

Egy iskola életében nagyon fontos, 
hogy a tanulók jól érezzék magukat a 
falain belül és kívül egyaránt, és a tanu-
láson kívül is értékes időt tudjanak eltöl-
teni pedagógusokkal, vezetőkkel. Erre 
adnak leginkább teret a szakkörök. Ebben 
a tanévben is rengeteg lehetőség közül 
válogathatnak napi szinten alsós és fel-
sős tanulóink hétfőtől péntekig. Ám idén 
felkerült listára egy szakkör, amely rend-
hagyó módon szombati napra esett. De hát 
mikor menjen az ember gyereke a termé-
szetbe, ha nem szombaton? 

Kíváncsian vártuk a visszajelzéseket 
a diákoktól, szülőktől. Meglepett a lista, 
hiszen 21 tanulónk várta lelkesedéssel az 
első megbeszélést, melyre egy hétfői na-
pon került sor. A turista szakkör hallatán 
először mindenki Tátrába szeretett volna 
ellátogatni, de hát a gyerekek még mer-
nek nagyot álmodni. Pozitívan értékeltük 
az első találkozót, hiszen a szakkör célja 
pontosan az, hogy diákjaink akár szünna-
pon is tanuljanak, megismerjenek, felfe-
dezzenek, megfigyeljenek természetet, 
várromokat, épületeket, folyókat, hidakat, 
tavakat. Meglátogassák a Felvidék neve-
zetességeit, meghallgassák történetüket, 
olvassanak utána az érdekességeknek és 
tartalmas időt töltsenek a természetben.

2021. október 29-én elindultunk az 
első túránkra a szomszéd faluba, Kismá- 
csédra.  Az iskola előtt kilenc kisdiák várta 
lelkesen az indulás időpontját.  Picit átis-
mételtük a már megbeszélt szabályokat és 
9:00-kor el is indultunk célpontunk felé.  
Az idő nekünk kedvezett, hiszen a kelle-
mes őszi napon csak a szél kacérkodott 
velünk, megmutatva erejét a már sárga 
falevelekkel szemben.  Az iskola környé-
két elhagyva, a régi malom mellett jutot-
tunk el a helyi temetőbe, ahol megálltunk 
a kitelepítettek tiszteletére emelt emlékmű 
előtt. Rövid ismertető után folytatódott 
a túra Dánoson át a Kismácséd közelében 
található madárvédelmi területre.  Az igaz-
gatónő ecsetelte a szabályok betartásának 
fontosságát a védett területeken, majd azt is 
megtudtuk, milyen ritka madárfajok fész-                                                                              

kelnek ott. Innen már csak karnyújtásnyira 
volt úti célunk, Kismácséd.  A faluba lép- 
ve először a Dudvág folyó hídján álltunk 
meg, majd onnan balra kanyarodva elju-
tottunk a Bányatóhoz. Nagy volt az öröm, 
amikor kezüket megmoshatták a tó vizé-
ben, majd utólag megjegyezték: „halszagú 
a víz“. Gombák sokasága mosolygott ránk 
az avar alól,  déli napsugár simogatta ar-
cunkat. 

- Tökéletes! – gondoltuk, pedig akkor 
még nem is sejtettük, hogy a legjobb 
rész még hátra van.  A falu központja 
felé haladva láttuk a Hősök terét.  Méltó 
megemlékezésül szolgál e hely a falu és 
a történelem nagyjainak. A községháza 
mellett egy kis pihenőre került sor, hiszen 
mindenki éhes, szomjas és fáradt volt már. 
Ám maga a pihenés igencsak rövidre sike-
redett, mert a vadonatúj fitnesz eszközök 
vonzották a kis lurkókat. Mindenki sze-
rette volna kipróbálni őket, így egymást 
megelőzve, kicselezve, dolgaikat is hátra-
hagyva bizonygatták erejüket, ügyességü-
ket. 

A játék és bolondozás után utunk a he-
lyi Szent Margit templom felé vezetett, 
ahol már várt minket Varga Ferenc, aki 
nagy szeretettel beszélt nekünk a templom 
múltjáról. Somogyi Mihálynak köszön-

hetően a templomban is körülnézhettünk, 
ahol épp zajlanak a munkálatok. A tartal-
mas és tanulságos előadás után Feri bácsi 
mindenkit megajándékozott saját keze ál-
tal írott könyvekkel, melyeket csemetéink 
nagy örömmel vittek haza. Itt szeretnénk 
megköszönni  Varga Ferenc úrnak, hogy 
időt szakított ránk és biztos vagyok ben-
ne, hogy nagy örömmel lapozgatják majd 
a könyveket családjuk körében.

A templomot elhagyva a falu köz-
pontja felé vettük az irányt, majd betér- 
tünk az erdőbe. Pár perces barangolás után 
a Dudvág folyó partján értünk ki az útra, 
ahonnan már egyenes út vezetett hazafelé. 
Az iskola elé 14:30-kor érkeztünk meg. 
Fáradtan, de tele élményekkel, ismere-
tekkel tértünk haza.

Faluhelyen és iskolában gyorsan ter-
jednek a hírek. Vidáman ecsetelték osz-
tálytársaiknak, tanító néniknek a lépés- 
számláló állását, a fáradtságuk mértékét és 
beszéltek titkos és félelmetes vágyaikról 
is: tisztes távolból meglesni egy élő, igazi 
medvét. Talán ennek is volt köszönhető, 
hogy a diáknapi túránkra már újoncok is 
bejelentkeztek. November 17-én az úti 
cél: Újhely.  Az útvonal egyik szakasza 
már ismerős volt, hiszen Kismácsed felé 
indultunk el ismét. A Gidra patak men-
tén a homokdűnék felé haladva jutottunk 
lépésről lépésre közelebb a kitűzött cé-
lunk felé. Útközben csipkebogyót kóstol-
tunk és megállapítottuk, hogy szőrös pici 
magvai vannak. Medvével  szerencsére 
nem találkoztunk, de őzet rengeteget lát-
tunk. Kitaposott csapások, lábnyomok az              
ázott földben igazi élményt nyújtottak az 
amúgy is állatbarát kis lurkóknak. Ebéd-
időre értünk Újhelyre. A helyi játszótér 
hangulatos kis étteremmé alakult át egy 
pillanatra, hiszen előkerültek a szalámis 
kiflik, vajas zsemlék, és a  meleg tea illata 
gyümölcsöskertbe kalauzolt minket ezen 
az őszi napon. 

A közeli erdőben megtanulták, ho-
gyan lehet egyszerű mérőszalaggal meg- 
állapítani a fa életkorát. A kivágott fák 
mellett elhaladva jegyezték meg, ők úgy 
tudják, minden kivágott fa helyett egy újat 
kell ültetni. Visszafelé indulva újoncaink 
olyan tempót diktáltak, ami még minket 
is meglepett. Kíváncsiságuk azonban nem 
hagyta, hogy csak úgy elsétáljanak a va-
dászles mellett, így a bátrabbak meglesték 
a tájat picit magasabbról is. Tomika távcsö-
vével elláttunk Kismácsédra, Diószegre. 
A táskában lapuló kiflik, gyümölcsök elfo-
gyasztása után újult erővel szedtük lábun-
kat hazafelé. Vidám kis csacsogóink két 
órára értek az iskola elé, ahol már vártak 
ránk az anyukák. Közel 16 km megtétele 
után ők már a nap további részét tervezték. 
Hiába, nekik mindenre van energiájuk. 

Mi pedig mérhetetlenül büszkék va- 
gyunk tanulóinkra, akik sikeresen teljesí-
tették a két túrát. 

Mgr. Herczog Krisztina 
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diákok vesznek részt az alapiskolától a 
gimnáziumig nemcsak Szlovákiában, de 
Csehországban is. A bajnokság kizárólag 
online zajlik a WocaBee applikációban. 
A versenybe összesen 60 000 tanuló kap-
csolódott be. Járásunkban a legszorgalma-
sabbak ötödikeseink voltak, akik a 2021. 
október 20-29-e közti időszakban egy 
tanulóra 1788 pontot (ún. WocaPoints) 
szereztek. Ennek a kiváló eredménynek 
köszönhetően járási WocaBee bajnokok 
lettek, és megérdemelten jutottak tovább a 
kerületi fordulóba, ahol a szép 2. helyezést 
érték el. 

A technikai olimpiász járási forduló-
jában a B kategóriában 1. helyezést ért el 
tanulónk, Eliáš K. Az olimpiász felmérte 
elméleti tudását, a technikai rajzok ol-
vasásában való készségét, és a gyártási 
folyamatok technológiájának ismeretét. 
Örülünk sikerének és szorítunk neki a 
kerületi fordulóban.

Lukáš M. képviselt minket a szlovák 
nyelvi és irodalmi olimpiász járási fordu-
lójában, ahol sikeres megoldó lett. 

Nagy öröm számunkra, hogy a 
sportversenyekre érvényes korlátozások 
ellenére, tanulóink a járási asztalitenisz 
bajnokságon csapatban a szép 2. helyen 
végeztek. Sportolóinknak szívből gratu-
lálunk.

Ebben a tanévben is úgy döntöttünk, 
hogy folytatjuk a képzőművészeti verse-
nyek szervezését, most „mesevilág” té-
mában. Nagyon nehéz volt kiválasztani 
a legszebb alkotásokat, mivel a gyerekek 
nagyon igyekeztek, és csodaszép dolgokat 
alkottak. Az egyes kategóriák győztesei  
díjként az újabb alkotáshoz szükséges esz-
közöket kaptak, minden versenyző pedig 
édességet kapott jutalmul.

Az iskola vezetősége

tanítóknak és a szülőknek pedig azt, hogy 
támogatták tanulóinkat ebben az érdekes 
tevékenységben. A kampány keretén belül 
meghívtuk a mindig aktív nyugdíjast, J. 
Némethet, B. Brunner képviselő urat és 
fiait, valamint tanulónkat, Rudko Večer-
kát. Egyesítették erejüket, hogy az alsó 
tagozat tanulóinak megmutassák, hogyan 
kell a defektet a keréken megjavítani, és 
hogyan kell az alapvető karbantartást 
elvégezni. Köszönjük, hogy általuk is 
megtanulhatták a tanulók, hogyan kell a 
kerékpárról gondoskodni. 

Az ismert népi mondás azt mondja: 
„Minden nap egy alma az orvost távol 
tartja”. Ezért minden év október 21-én 
az alma napjáról emlékezünk meg, ami 
az „Eredeti almafajták napjaként” is is-
mert. Az egész nap folyamán az iskolában 
különböző aktivitások zajlottak, melyek e 
kedvelt gyümölccsel voltak összefüggés-
ben. A tanulók és a tanítók az almák szí-
neibe öltöztek, és bekapcsolódtak a legna-
gyobb, legkisebb és legérdekesebb alma 
versenybe. Ebben az évben a zsűrinek 
igazán nehéz feladata volt, mert a külön-
böző formájú és nagyságú almákból nem 
volt hiány. Ezen kívül az ötödikeseink J. 
Németh úrral és a Szlovák Kiskertészek 
Diószegi HSz-nek tagjaival együtt az is-
kola területén egy újabb gyümölcsfát – 
körtét ültettek el. Szeretnénk megköszön-
ni nekik ezt a kellemes találkozót és az 
ajándékba kapott fát. 

Október az idősek tiszteletének hó-
napja. Ebben az évben sem tántorított el 
minket a kedvezőtlen járványügyi helyzet. 
A nevelőnők és a napközit látogató gye-
rekek egy video beszélgetést folytattak a 
diószegi Antonius Szenior Központban 
élő idősekkel. Ezen az online találkozón 
a nagymamák a gyerekeknek mesét ol-
vastak, ők pedig köszönetképpen kedves 
versikéket és dalokat szavaltak és énekel-
tek. Köszönjük mindenkinek, aki az onli-
ne találkozó megszervezésében részt vett, 
és örömmel várjuk a következő közös te-
vékenységet.

Ebben az évben iskolánk ismét bekap-
csolódott az „Édes segítség” elnevezésű 
gyűjtési akcióba, melynek bevétele a világ 
legszegényebb gyermekeihez és fiataljai-
hoz kerül. Ily módon is igyekszünk tanu-
lóink figyelmét a szolidaritás és az együvé 
tartozás fontosságára felhívni.

A következő kedvelt iskolai rendezvé-
nyünk a „pénz nélküli övezet”, mely ke-
retén belül a gyerekek otthonról elhozzák 
a számukra szükségtelen dolgokat, ame-
lyek azonban másoknak örömet okoz-
hatnak, ezáltal támogatják a dolgok újra-
hasznosítását, és kicsit segítenek bolygón-
kon is. 

Három kilencedikesünk, jutalmul a 
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„Fiatal riporterek” OPEN III felhívásban 
való részvételért,  meghívást kapott a Ba-
zinban megtartott Kis-Kárpárok Misszió 
rendezvényére. Ezen misszión belül a 
halottak napja idején keletkezett hulla-
dék mennyiségével foglalkoztak, illetve 
a környezetbarát mobilitás témájával is. 
Reméljük, hogy a szerzett tapasztalatok 
hozzájárulnak majd a további riporteri 
munkájukhoz. 

Iskolánkban az iskolai podcastok 
projektjével kezdtünk el foglalkozni 
podKKasty munkanév alatt. Fiatal ripor-
tereink tanítóikat vonják be beszélgeté-
seikbe, a kérdések pedig iskolás éveiket, 
munkakezdésüket, iskolánkon való tevé-
kenységüket érintik. Az első vendég is-
kolánk igazgatója, dr. Slávka Kramárová 
volt. A PodKKastok különböző platfor-
mokon hallgathatók meg, az első a Spoti-
fy (Kuffcast névvel), de elérhető az iskola 
youtube csatornáján is. 

A történelemből tudjuk, hogy 1918. 
november 11-én, 11 órakor a francia Com-
piègne-ban, a békeszerződés aláírásakor 
hangzott el az utolsó díszlövés, mellyel 
lezárult a négy évig tartó I. világháború. 
Ezért ezt a napot a „Háborús Veteránok 
Napjaként” vagy „Pipacs Napként” tartjuk 
számon. Ebből az alkalomból a 2. A és a 3. 
B osztály tanulói pipacsokat helyeztek el a 
diószegi I. világháborús emlékműnél, így 
tisztelegve a hősök emléke előtt.

Tanulóink sikerei
Az idei tanév, nagy örömünkre, már 

a kezdetén sikeresnek mondható, hiszen 
tanulóink a különböző versenyeken szép 
eredményeket értek el. 

A felső tagozatos tanulók az angol 
nyelv keretén belül bekapcsolódtak a 
Wocabee bajnokságba. Ez a harmadik 
évfolyama annak a versenynek, melyben a 
tanulók idegen nyelvű szavakat tanulnak. 
A versenyben az idegen nyelvet tanuló 
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Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
30. és 31. üléséről 

Új szolgáltatás városunk lakói részére

Gyűjtőudvar

Adóbevallás benyújtása

A Diószegi Városi Képviselő-testület 
30. ülése, melyre 2021. október 27-én 
került volna sor, elmaradt, mivel a testület 
nem volt határozatképes.

A Diószegi Városi Képviselő-testület 
31. ülésésére 2021. november 10-én került 
sor. 

A városi képviselő-testület jóváhagyta:
• az ülés napirendi pontjait;
• a Danubius Főiskola által bérelt 

épület bérleti díjának csökkentését a 
2020.10.12-től 2021.03.31-ig tartó 
időszakra 6 270 euró összegben;

• Diószeg Város 2021-2023-as időszak-
ra vonatkozó költségvetésének 3. sz. 
Módosítását a bevételi és kiadási oldal 
113 008 eurós megemelésével;

• a Vince-erdei Termálfürdőn lévő nem 
lakáscélú helyiségek bérleti szerződé-
seinek 16-20-as sz. Kiegészítését;

• a Diószegi Inovatech TI épületében lévő 

Diószeg város, mint adókezelő, a Tt. 
563/2009 sz. törvénye 15. paragrafusának 
1. bekezdése, és az adótörvény későbbi mó-
dosításai és egyéb törvények módosításai 
értelmében felhívja a polgárok figyelmét, 
hogy 2022. január 31-ig kötelesek benyúj-
tani a 2022-es évre szóló adóbevallásukat.

Adóbevallást köteles benyújtani:
1. a/ az, aki a 2021-es évben szerződés, 

örökség útján ingatlanhoz jutott, vagy 
aki az ingatlant valójában használja,
b/ az, akinek változott a lakcíme, 
vezetékneve vagy állandó lakhelye,
c/ az az adóalany, akinek az adott 
ingatlanhoz megszűnt a tulajdonviszo-
nya.

2. a/ az, aki a 2021-es évben kutyatartóvá 
vált, és az eb 6 hónapostól idősebb,
b/ az adózási kötelezettség megszűné-
séről az a kutyatartó, akinek a kutyája 
elhunyt, eladta, elajándékozta azt, vagy 
elveszett.

Az az adózó, akinek kutyája van és ed-
dig nem nyújtott be adóbevallást, köteles 
azt utólagosan megtenni. 

Ha az adóbevallás benyújtása nem 
történik meg az adott határidőn belül, az 
adókezelő a Tt. 563/2009 sz. törvénye 
15. paragrafusának 3. bekezdése, és az 
adótörvény későbbi módosításai és egyéb 
törvények módosításai értelmében, a ren-
delkezésére álló segéd útmutató alapján 
megállapítja az adó összegét, miközben 
a törvény 155 § 1 bekezdése értelmében 
az adóalanyra bírságot róhat ki.

Az ingatlanadó bevallásához, illetve 
az adókötelezettség megszűnéséhez szük-
séges nyomtatványok átvehetők a városi 
hivatal adóosztályán, a 2. számú irodá-
ban, vagy letölthetők a város honlapjáról. 

Gabriela Brunnerová
a VH adóosztálya 

Arról, hogy városunkban vezeték nél-
küli városi hangszóró-rendszer működik, 
olvasóink már tájékoztató lapunk múltko-
ri számából is tudomást szerezhettek. Egy 
újabb újdonság egy telefonszám létrehozá-
sa, melyen meghallgatható a városi hang-                                                                           
szóró utolsó jelentése abban az esetben, 

Az őszt idén is, mint minden évben az is-
kolánkban megrendezett sárkányreptetés-                                                                                         
sel kezdtük, melyet a Matica slovenská 
Diószegi HSz-vel együtt rendeztünk meg. 
Az időjárás jó volt, és iskolánk fölött ok-
tóber első szombatján színes sárkányok 
repültek. A legmagasabban repülők tu-
lajdonosait apró ajándékkal jutalmaztuk 
meg. Nem hiányzott a közkedvelt alma-
hámozó verseny sem. Megjutalmaztuk 
azokat a gyerekeket és tanulókat is, akik 
saját sárkányukat készítették el. Na-
gyon örülünk annak, hogy tanulóinkkal, 
szüleikkel és az iskolabarátokkal együtt 
tölthettük el ezt a kedves délutánt.

Szeptember 27-e és október 8-a között 
iskolánkban is lezajlott az „Iskolába kerék- 
páron” verseny. Nagy öröm, hogy az is-
kola udvara ismét megtelt kerékpárokkal, 
rollerekkel és korcsolyákkal. Ezen kívül 
érdekes újdonságokat is készítettünk. A 
diák parlament a Kuffneráčik riportereivel 
együtt úgy döntött, hogy korlátozásokat 
vezet be a reggeli csúcsforgalom idején 
az iskola előtt. Minden reggel a város fő 
gyalogosátkelő helyei előtt fiatalabb osz-
tálytársaikra vártak, ahol átvették őket 
szüleiktől, és elkísérték őket az iskolába. 
Szeretnénk megköszönni a Diószegi Vá-
rosi Rendőrségnek az együttműködést, a 

irodahelyiségek bérbeadását a követ-
kező társaságoknak: pre Vás, s.r.o. és 
iSiete s.r.o.;

• az egészségügyi központban lévő nem 
lakáscélú helyiségek  bérbeadását pszi-
chológiai tanácsadás és képzés céljából;

• az Összevont Iskolának - Iskola utca 
1087, Diószeg,  a 2020/2021-es tanév 
nevelési-oktatási tevékenységéről szóló 
jelentését;

• a Petőfi Sándor MTNy Alapiskola és 
Óvodának a 2020/2021-es tanév neve-
lési-oktatási tevékenységéről szóló je-
lentését.

A városi képviselő-testület nem hagyta 
jóvá:
• a SVB ZUŠKA-nak a lakóházakhaz ve-

zető közút javítására beadott kérelmét. 

Az ülés jegyzőkönyve teljes terjedel-
mében megtalálható a www.sladkovicovo.
sk címen.

ha azt bármilyen okból nem hallhatták 
lakosaink. Az újonnan létrehozott telefon-
szám, melyen meghallgatható az utolsó 
jelentés a 0911 563 661.

Krommer Gábor
a VH hivatalvezetője 

Értesítjük a lakosságot, hogy 2021. de-
cember 24-25-én a gyűjtőudvar zárva lesz. 

                                                             
Diószegi Technikai Szolgáltató Vállalat
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Újjászületés
Az emberi élet legnagyobb csodá-

ja a születés. A születéssel egy új élet 
kezdődik, új élet, egy új csoda. Öröm 
a szülőknek, öröm a nagyszülőknek, 
öröm az egész világnak. Minden élő 
mindenkori nagy kívánsága az új-
jászületés, lehet ez fizikai, de a fizikai 
megújulás feltétele a szellemi újjászüle-
tés is. Sok tanítás, sok eljárás foglalko-
zik a testi újjászületéssel, a megfiata-
lodással, de a kívánt eredményt sosem 
sikerül elérni. Vannak részsikerek, de 
rájövünk, a fizikai újjászületés feltétele 
valóban a szellemi újjászületés. 

A „valakiben tovább élni” gondo-
latra Wiliam Shakespeare XII. Szonett-
je is kínálja a megoldást:

„Sorsodat nézem, a szépségedét: 
Útja a romboló időn visz át, 
Hisz mind búcsúzik az édes, a szép, 
S hal, oly gyorsan, ahogy mást nőni lát;
S csak gyermeked véd a kaszás Kor ellen, 
Hogy dacolj vele, mikor elvisz innen.“

A szellemi újjászületés, vagyis a 
lelki megújulás könnyebb, annak min-
den évben eljön az ideje. Kultúránk, ta-
pasztalatunk, hitünk vezet abban, hogy 
ez sikerülhet. 

Egyiptom újbirodalmi főváro-
sa, Théba mellett áll a karnaki temp-
lom, amelynek folyosója a templom 
kelet-nyugati tengelyén fekszik, és 
a téli napforduló napján a kelő Nap 
irányába néz. A templom építését 
a Középbirodalom egyik fáraója, I. 
Szenuszret kezdte meg az i. e. 20. szá-
zadban, majd mintegy kétezer évig fá-
raók és papok újabb és újabb nemze-
déke gyönyörködött a téli napforduló 
napján az új nap születésében.

A téli napforduló december 21-
én van, és az északi féltekén a csil-
lagászati tél kezdetét jelenti. A téli 
napfordulóig a Nap északról délre ha-
lad, utána pedig délről észak felé kezd 
mozogni, és az év legrövidebb nappa-

lát (következésképpen a leghosszabb 
éjszakáját) adja az északi féltekének. 
A téli napfordulóhoz a legtöbb kul-
túrában számos ősi népi szokás kap-
csolódik, és ünnepségek kísérik, mint 
például az ókori római szaturnália, 
a zsidó hanuka, a kelet-ázsiai tung- 
cse-fesztivál, vagy maga a karácsony 
is. 

A keresztény egyház a téli napfor-
duló után következő negyedik napon, 
december 25-én, ünnepli megváltójá-
nak születését. A Szent Kisded szüle-
tésének ünnepe a karácsony, viszont 
sokan már nem is tudják, hogy mit is 
ünnepelnek. Gazdag lakomák, gazdag 
ajándékok, és azt megelőző bevásár-
lási láz jellemezték az utóbbi évek 
karácsonyait. Ebben az évben (ahogy 
tavaly is) minden másképp lesz. Lock-
down karácsony előtt, és lockdown 
karácsony után. Az ünnep előtt csak 
kevés időnk marad a bevásárlásokra. 
Megváltozott világunk, itt az ideje, 
hogy mi is megváltozzunk. A kará- 
csonyt megelőző adventet áldozzuk a 
csendes készülődésre. Ajándékaink eb-
ben az évben legyenek szerényebbek, 
szegényesebbek. A szegényesség nem 
jelent visszalépést, ebben az évben 
mélyebben átélhetjük a karácsonyi ün-
nepeket, ezáltal közelebb kerülhetünk 
az ünnepek igazi lényegéhez. A Szent 
Kisded jelképesen szegényes körülmé-
nyek között született egy istállóban, 
egyszerű pásztorok fogadták be. A 
Szent Családot a karácsony utáni va-
sárnapon ünnepli a katolikus egyház, 
amikor a Szűz Mária, Szent József és 
Jézus alkotta családot állítja példaként 
a mai családok elé.

Karácsony alkalmából kívánok 
mindenkinek békességet, megnyug- 
vást, jó egészséget, sok erőt és sikeres 
újjászületést!

Szabó Antal
polgármester


